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امــروز

مامن زمستانی پرندگان مهاجر؛ قربانی کج سلیقگی

در  عدالت  برقــراری  عدم 
زیستگاه های فارس محرز است

وقتی که گُل می نشیند در کنار گُل؛وقتی که گُل می نشیند در کنار گُل؛

شکفتن صنعت گل و گیاه فارس با ایجاد پایانهشکفتن صنعت گل و گیاه فارس با ایجاد پایانه

دبیر تشــکل احیاء کنندگان تالاب بین المللی کمجان معتقد است؛ سال هاست که متولیان تالابها از موضع 
انفعال، مطالبات زیستگاهی را قربانی سلیقه های شخصی می کنند و از رسالت شان فاصله گرفته اند.

مدیر کل حفاظت محیط زیســت اســتان فارس چندی پیش از مرگ تدریجی تالاب های فارس خبرداد و 
سرمنشاء آن را تغییرات اقلیمی و برداشت های بی رویه آب از منابع زیرزمینی دانست.

عطا پورشــیرزاد در حالی از وجود ۱۴ تالاب اســتان خبر داد که  ۵ تالاب این استان ثبت کنوانسیون رامسر 
است اما هیچ اشاره ای به تنها سایت و تالاب بین المللی نیمه جان استان )کمجان( نکرد.
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جوانه های گردشگری خلاق از 
دل نمایشگاه بین المللی پارس
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رئیس ستاد انتخابات استان 
فارس خبر داد:

نتایج بررسی 
صلاحیت ها در 

۱۵ حوزه انتخابیه 
استان فارس 

راه اندازی ستاد 
نوسازی بافت 
فرسوده شیراز

رئیس کمیسیون عمران 

مجلس عنوان کرد:

زمین برای ساخت 
مسکن روستایی 
باید رایگان باشد

سلیمی مطرح کرد

مصادره اموال؛ 
راهکاری بازدارنده 

در مبارزه با 
مفاسد اقتصادی

ایجاد بیش از ۳ هزار طرح 
اشتغال توسط بانوان 

استان فارس

تحقق ۱۳۰ درصدی ایجاد 
اشتغال در شهرستان فسا
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مدیر عامل شرکت آب منطقه ای 
استان خبرداد؛

نزدیک به 2 
هزار حلقه 

چاه غیر مجاز 
در فارس پُر 
و مسلوب 

المنفعه شد
3

۳۳۰ زندانی جرائم غیر عمد، مالی و دیه اســتان فارس در ایام سالگرد 
شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی آزاد شدند.

به گــزارش تریبون امــروز، چهاردهمین دوره آزادی ســازی زندانیان 
در اســتان فارس با ایام چهارمین سالگرد شهادت سردار دلها حاج قاسم 
ســلیمانی همراه شد که رئیس کل دادگستری استان فارس شنبه در این 
آیین ضمن تقدیر از خیرّین، از آزادی ۳۳۰ زندانی جرایم غیر عمد ، دیه  و 

مالی استان خبر داد.
حجت الاســلام والمسلمین سید کاظم موسوی در این باره گفت: علاوه 
بر ۳۳۰ زندانی آزاد شده به مناسبت همین ایام با همکاری دادستان مرکز 
اســتان ۲ هزار و ۴۷۴ نفر زندانی نیز با اعطای مرخصی و با اســتفاده از 

تسهیلات قضایی از زندان آزاد و یا از مرخصی استفاده کرده اند .
موســوی در جمع خیرین و مسئولان اســتان از اعلام اسامی زندانیان 
مستحق بخشــش و تخفیف مجازات به کمیسیون عفو کشور خبر داد و 
خاطر نشان کرد: اهداف دادگســتری استان در راستای کاهش جمعیت 
کیفری اســتمرار داشته و این رویکرد با اولویت بانوان زندانی و جرائم غیر 

عمد ادامه دارد.
وی با بیان اینکه ۴۵ زندانی زن جرائم غیر عمد با بدهی قریب به ۵۰ میلیارد 
ریال در اولویت کمک های خیرین برای آزاد سازی قرار دارند اظهار امیدواری 
کرد این تعداد از زندانیان معسر بند نسوان تا دهه مبارک فجر امسال با کمک 

های مردمی از زندان رهایی و به کانون خانواده های خود بازگردند.
موســوی با تأکید بر اینکه در حال حاضــر جمع زندانیان جرائم مالی و 
غیر عمد اســتان ۹۲۸ نفر است گفت: در صورت تامین یک سوم از میزان 
بدهی این افراد توسط اعتبارات دولتی اختصاص یافته در این خصوص می 
توانیم با سایر کمک های خیرین و اخذ رضایت از شکات زمینه آزادی آنان 

را فراهم کرد.
فرمانده سپاه فجر استان نیز با بیان اینکه  نذر رهایی  یک طرح شاخص 
فرهنگی و اجتماعی در سطح کشور است، گفت: آزادی ۲ هزار و ۵۷۴ نفر 
از زندان طی ۱۴ مرحله اجرای طرح نذر رهایی یک آمار درخشــان برای 
فارس و نشان دهنده همکاری و تعامل دستگاه ها و حضور و مشارکت فعال 

خیرین استان است.
سردار ید اله بوعلی با اشاره به اینکه ارزش ریالی پرونده های قضایی در 
این مرحله بیش از ۱۲۵ میلیارد ریال بوده است، خاطرنشان کرد: در اجرای 
موفق این طرح خواهران و برادران بسیجی استان فارس با محوریت نواحی 

بسیج نقش فعالی داشته اند.
اســحاق ابراهیمی مدیر کل زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی استان 
فارس نیز در این مراسم با اشاره به چهاردهمین مرحله آزادسازی زندانیان 
جرائم غیر عمد استان فارس به مناسبت سالروز ایام شهادت سردار سلیمانی 
گفت: اولین دوره این پویش نیز همزمان با شــهادت سردار شهید سپهبد 

سلیمانی اتفاق افتاد و در این مدت ۲ هزار و ۵۴۷ نفر زندانی تحت عنوان 
پویش های نذر رهایی از زندان آزاد شــدند و روند آزاد سازی در چارچوب 

کمک های خیرین ، اعطای تسهیلات قضایی و استفاده از تاسیسات قانونی 
ادامه خواهد داشت.

۳۳۰ زندانی جرایم غیر عمد فارس از بند رهایی یافتند

تنگــه رغز داراب اســتان فارس، نام تنگه ای زیباســت که به نام عروس 
دره های ایران شــهرت دارد. بسیاری از گردشگران علاقه مند به دره نوردی، 

این تنگه را در نوروز برای کوهنوردی و دره پیمایی انتخاب می کنند.
بــه گزارش تریبون امروز، تنگه رغز داراب را با نام عروس تنگه های ایران 
می شناســند. آب تنگه رغز از یک چشمه در جنگل سرچشمه می گیرد و 
زلال اســت و این آب طی مسیر خود شصت حوضچه و آبگیر می سازد که 

بسیار دیدنی است.
رغز به معنی لغزنده و بکر است که البته این اسم بی دلیل هم نیست، زیرا 
این تنگه هم جای بکری محســوب می شود و هم به علت وجود آبشارهای 
مختلف لغزنده اســت. رغز دارای حوضچه ها و آبشارهای مختلفی است که 
عمیق ترین حوضچه آن ۲۰ متر اســت. قبل از سفر به این منطقه زیبا باید 
تجهیزات لازم را به همراه داشته باشید. همچنین داشتن آمادگی جسمانی 

و مهارت های کوهنوردی اولیه برای پیمایش تنگ رغز مورد نیاز است.
برای دست یابی به این دره باید مسیر سختی را پیمود ولی زیبایی آن به 
حدی است که ارزش پیمودن این مسیر ناهموار را دارد. مطالعه سفرنامه های 
داراب می تواند کمک خوبی برای آشــنایی با این تنگه شگفت انگیز باشد. 
این تنگه یکی از جاهای دیدنی شــهر داراب استان فارس به شمار می آید 
که البته کمتر شــناخته  شده اســت اما باید بدانید که تنگه رغز تنها یکی 
از دیدنی های شــهر داراب است و این شــهر تاریخی که قدمتش به دوره 

هخامنشیان می رسد، پر از شگفتی و زیبایی است.
تنگه رغز؛ عروس تنگه های ایران

تنگه رغز در منطقه ای به نام حســن آباد قرار دارد. این منطقه در جنوب 
شــرقی استان فارس بوده و از شمال با شهرســتان های نی ریز و استهبان، 

از غرب با فســا، از جنوب با لار و زرین دشــت و از شــرق بــا هرمزگان 
همســایه است. داراب و اســتان فارس دارای دیدنی های منحصر به فرد و 

شگفت انگیزی است که برخی از آن ها ناشناخته هستند. 
بهترین زمان برای ســفر به این تنگه که از چشــمه و آبشار تشکیل 
شده است، فصل های پر آب یعنی از ماه اردیبهشت تا مهرماه است. در 
این بازه زمانی درختان جنگل بسیار سرسبز بوده و آب و هوا نیز خنک 
محسوب می شود، فقط توجه داشته باشید تا قبل از اقدام به سفر، اخبار 
هواشناســی را دنبال کنید، تا در این حوالی به بارندگی و ســیلاب ها 

برخورد نداشته باشید.
نکات لازم در هنگام بازدید از تنگه رغز

قبل از هرکاری بهتر است اسپری ضد حشره به همراه خود داشته باشید 
تا از شــر حشــرات موجود در مناطق پرآب در امان بمانید. دقت کنید که 
به همراه خود آب آشــامیدنی ببرید و از آب چشمه ها ننوشید و برای بردن 
وســایل به همراه خود بهتر است از کوله های ضد آب مخصوص دره نوردی 
اســتفاده کنید. در طول مسیر نیز لانه های پرندگان وحشی را خواهید دید 
که بهتر اســت فقط تماشــا کنید و به این لانه ها نزدیک نشوید. در هنگام 
بازدید از تنگ رغز باید از ارتفاع و آب نترســید و دل به طبیعت بســپارید 
و لذت ببرید. به یاد داشــته باشــید آب چشــمه های این منطقه حتی در 

تابستان نیز سرد است، بنابراین در انتخاب لباس هایتان دقت کنید.
مسیر دسترسی به تنگه رغز

جهت بازدید از این تنگه زیبا و تماشــایی لازم است ابتدا به شهر داراب 
در اســتان فارس بروید. ســپس باید حدود ۳۵ کیلومتر در جاده داراب ـ 
شــیراز به ســمت گردنه دارکویه بروید. از این به بعد مسیر خاکی است و 

باید باوسایل نقلیه موجود مسیر خاکی را طی کنید. این مسیر کوه درختی 
بوده و پیموندن آن حدود دو ســاعت طول می کشد. پس از آن ادامه مسیر 
را باید پیاده طی کنید. از سمت راست جاده که پیاده روی کنید به چشمه 

بیدک می رســید. این مسیر پاکوب بدون شــیب است و پس از آن شیب 
تندتر می شــود. در نهایت بعد از رد شــدن از سنگ های بزرگ به مسیری 

بدون شیب می رسید.

تنگه رغز؛ عروس تنگه های ایران
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مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان فارس گفت: در ۹ ماهه 
امسال بیش از ۷ هزار فرصت شغلی در استان توسط مددجویان تحت 
حمایت این نهاد و نیازمندان دهک های ۱ تا ۵ جامعه ایجاد شــده که 
بیش از ۳ هزار مورد از این طرح ها متعلق به بانوان کارآفرین بوده است.

به گزارش تریبون امروز، مرتضی موصلی امروز در جمع خبرنگاران 
با تاکیــد بر توانمندســازی مددجویان تحت حمایــت این نهاد و 
نیازمندان دهک های ۱ تا ۵ جامعه افزود: مددجویان با توانمندسازی 
و فراهم شدن اشتغال، خودکفا شده و از چرخه حمایتی کمیته امداد 

خارج می شوند.
وی گفت: در ۹ ماهه امســال تعداد ۷ هزار و ۸۴۰ فرصت شــغلی با 

اعتبار ۹ هزار و ۱۵۰ میلیارد ریال تسهیلات اشتغال ایجاد شده است.
موصلی  افزود: از تعداد طرح های مذکور، ۳ هزار و ۷۹۴ طرح مربوط 
به بانوان کارآفرین خانوار های تحت حمایت امداد بوده و اشــتغال های 
ایجاد شده برای بانوان سرپرست خانوار، ۴۵ درصد در مناطق روستائی 
و ۵۵ درصد درمناطق شــهری است. مشاغل ایجاد شده نیز عمدتا در 
رســته های قالی بافی و صنایع دســتی، خدمات توزیعی، آرایشگری و 

پوشاک و... است.
مدیــرکل کمیته امداد امام خمینی فارس بــا بیان اینکه در ۹ ماهه 
امســال، ۳ هزار و ۲۴۷ فقره کمک هزینــه جهیزیه و ازدواج به ارزش 
بیش از ۱۰۸ میلیارد تومان به مددجویان اســتان پرداخت شده است، 
اضافه کرد: از این تعداد ۱۹۳ فقره جهیزیه به ارزش بیش از 6 میلیارد 
تومان به ازدواج مجدد بانوان و ۱۷۸ هدیه ازدواج نقدی به ارزش بیش 
از ۲ میلیــارد تومان به نوداماد های تحــت حمایت از محل درآمد های 
اســتان و خیران و نیکوکاران تامیــن و مابقی از محل اعتبارات دولتی 

بوده است.
موصلــی با تاکید بر اینکه همه کالا های خریداری شــده صددر صد 
ایرانــی و تولید داخلی هســتند، گفت: امیدواریم تا پایان ســال و با 
مشــارکت خیرین در اســتان فارس صف انتظار برای دریافت جهیزیه 

به صفر برسد و هیچ زوج مددجویی در صف دریافت جهیزیه نباشد.
مدیــرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( اســتان فارس همچنین با 
تصریح بر اینکه حامیان طرح اکرام ایتام و محســنین از ابتدای ســال 
تاکنــون ۱۸۴ میلیارد تومان به فرزندان معنــوی خود کمک کردند، 

یادآور شــد: در حال حاضر ۳۷ هزار ۵۸۹ فرزند ایتام و محســنین در 
استان از حمایت ۱۴۷ هزار و ۸۵ حامی بهره مند می شوند.

موصلــی افزود: حامیان طرح اکرام ایتام و محســنین در آذر ماه ۲۱ 
میلیارد و ۴۰۰ میلیون تومان به صورت واریز مستقیم نقدی به فرزندان 
معنــوی خود کمک کردند که مبلغ ۹ میلیــارد و ۷۰۰ میلیون تومان 
مربوط به واریز مســتقیم حامیان در یک هفته  منتهی به پایان آذر ماه 

بوده است.
وی ادامه داد: از ابتدای ســال جاری تاکنون تعــداد ۷ هزار و ۱۵۹ 
فرصت شغلی برای واجدین شرایط ۵ دهک پایین درآمدی و مددجویان 

تحت حمایت این نهاد ایجاد شده است.
موصلی یادآور شــد: همچنین از ابتدای سال تاکنون تعداد ۴6 هزار 
و ۳6۱ نفر درخواســت شغلی خود را در ســامانه حیات )سامانه ثبت 

درخواست تسهیلات اشــتغالزایی کمیته امداد( ثبت کردند که از این 
تعداد ۲۰ هزار و ۹۷ درخواست تایید و جهت دریافت تسهیلات اشتغال 

به بانک های عامل معرفی شدند.
این مقام مســئول یادآور شــد: از تعداد درخواست های تایید شده، 
تاکنون 6 هزار و ۷۱ طرح تســهیلات اشــتغال خــود را به مبلغ ۷۸۵ 
میلیارد تومان دریافت کردند. همچنین تعداد ۲۵۰۰ نفر نیز در استان 
تقاضای احداث نیروگاه خورشیدی کوچک مقیاس داشتند که در نوبت 

دریافت تسهیلات هستند.
موصلی با اشاره به اهمیت مهارت آموزی در ایجاد حرفه و شغل، افزود: 
از ابتدای سال تاکنون تعداد ۲ هزار و ۴۳۱ نفر از مددجویان و واجدین 
شرایط جهت ایجاد فرصت شغلی مناسب، آموزش های مهارت آموزی را 

با همکاری سازمان فنی و حرفه ای فرا گرفتند.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان فارس :

ایجاد بیش از ۳ هزار طرح اشتغال توسط بانوان استان فارس

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای فارس از پرُ و 
مسلوب المنفعه شدن نزدیک به ۲ هزار حلقه چاه 

غیر مجاز در ۹ ماهه امسال خبر داد.
 به گزارش تریبون امروز، ســیاوش بدری اظهار 

داشــت: با همکاری دادگســتری اســتان و طی 
مراحل قضایی در معیت نیروی انتظامی این اقدام 

با موفقیت انجام شد.
وی بــا بیان اینکه  پر شــدن این تعداد چاه در 
۹ ماهه اول ســال ۱۴۰۲ در قالب پروژه انســداد 
چاه های بدون پروانه یکی از مهمترین پروژه های 
طرح احیا و تعادل بخشــی عملیاتی شــده است  
گفت: چاه های پر شده در ۱۳۴ محدوه مطالعاتی 
از 6۰۹ محدوده مطالعاتی در اســتان فارس قرار 
دارد و انســداد آنها ســبب می شــود حجم قابل 
توجهــی از منابــع آب در آبخوان های زیرزمینی 

ذخیره بماند.
مدیر عامل شرکت آب منطقه ای فارس با اشاره 
به تاکید و دســتور محمد هادی ایمانیه استاندار 
فارس بــه فرمانداران افزود: همــه فرمانداران به 
همکاری با منابع آب شهرستان ها ملزم شده اند و 
برای پر کردن سالیانه ۱۵ درصد از تعداد چاههای  
غیر مجــاز موجو د در حوزه عملکرد شهرســتان 

مربوطه متعهد شده اند.
بدری با اشــاره به تاثیر چاه هــای غیر مجاز و 
آسیب های که به منابع آب زیر زمینی وارد می شود 
گفت: وجود تعداد زیادی از چاه های غیرمجاز در 

استان ســالانه خسارات جبران ناپذیری  بر منابع 
آبی و ســفره های زیرزمینی استان وارد می کند، 
با توجه به ادامه خشکســالی ها در استان باید در 
این بخش با جدیت بیشــتری  وارد شد تا جلوی 

هرگونه سوء استفاده های مربوط گرفته شود.
مدیر عامل شــرکت آب منطقه ای فارس اضافه 
کرد: برداشــت های غیر مجاز با احتساب کاهش 
چشــمگیر نزولات آســمانی وضعیــت آب های 
زیرزمینــی طی ســال های گذشــته را بشــدت 
شــکننده و آســیب پذیر کرده است؛ سطوح تراز 
آب زیر زمینی دشــت ها  افــت کرده و این روند 
در دهه گذشــته، به دلیل افزایش خشکسالی ها 

بیشتر شده است.
بدری ادامه داد: اســتحصال بــی رویه از منابع 
آب زیرزمینی از طریق اضافه برداشــت چاه های 
پروانه دار و نیــز چاه های غیرمجاز از جمله دلایلی 
اســت که باعث شده منابع آب زیرزمینی  کاهش 
یابد، زمین در بســیاری نقاط استان فارس دچار 
فرو نشســت شــده، تنش ناشــی از کمبود آب 
گریبانگیر بسیاری از نقاط از جمله مناطق شرق و 
جنوب شرق استان شود که نمونه بارز آن حشک 

شدن تالاب ها و عرصه آبی و مهم استان است.

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای استان خبرداد؛

نزدیک به 2 هزار حلقه چاه غیر مجاز در فارس پُر و 
مسلوب المنفعه شد

»فردوسی و کاخ 

حیرت« به بازار 

کتاب آمد

کتاب »فردوســی و کاخ حیرت« از انتشــارات نگاه در سال ۱۴۰۲ 
منتشــر شــده اســت؛ کتابی که با محوریت »پیوندهــای ادبیات و 

روان کاوی« جهان واره ای از دریافت های نو به دست داده است.
بــه گزارش تریبــون امروز، کتــاب »فردوســی و کاخ حیرت« در 
۳۹۲صفحه، در قطع وزیری و به قلم فرزام پروا به چاپ رسیده است.

نویسنده در این اثر به روش باستان شناسی ادبی، به کتاب شاهنامه 
پرداخته است.

بخش برجســته ای از  پژوهش دکتر پروا در کتاب »فردوسی و کاخ 
حیرت« بررسی موشــکافانه  رویاهای شاهنامه و سنجش آن رویاها با 

یافته های نوین دانش روان کاوی است.
او رویاهای شــاهنامه را به ۲پاره  رویاهای ساده و رویاهای پیچیده 

بخش بندی می کند.
مؤلف دربــاره  اثر خــود این چنین می گویــد: مــن در اینجا تنها 
نمی خواهم ستایشــنامه ای به ستایشنامه های متعدد این کتاب اضافه 
کنم، بلکــه می خواهم با اســتفاده از ابزاری به نام »روان شناســی و 
روان کاوی و باستان شناسی ادبی« به جست وجوی پاسخ پرسش هایم 
برآیم، پرسش هایی که هر چه بیشــتر در مورد آنها کندوکاو کرده ام، 
پاسخشــان را در منابع مختلف کمتر یافته ام، پاســخی که حداقل تا 
حدی قانع کننده باشــد. نشان خواهم داد که شــاهنامه پر از ظرایف 
روان شناســی اســت؛ قرن ها پیش از ابداع دانشی به نام روان شناسی، 
در شــاهنامه  حکیم طوس به ابیاتی بر می خوریم )گاهی تک بیت( که 
با روشــن بینی خاصی بر انگیزه های درونــی قهرمانان این کتاب پرتو 

می افکند.
پیــش از این نیز در شــیراز، به همت انجمــن ترویج زبان و ادب 

فارسی )شعبه فارس(، کلینیک روانشناسی اعتماد و کتابفروشی کهور، 
نشســت معرفی و بررســی این اثر برگزار شد که با اقبال اهالی ادب و 

فرهنگ روبه رو شد.
ســخنرانان این نشســت، دکتر محمود رضایی دشت ارژنه، دانشیار 
گروه زبان و ادبیّات فارســی دانشــگاه شــیراز و دکتر جلیل اعتماد، 
پژوهشگر پسادکتری روان شناســی تربیتی بودند که هر یک از زاویه  

دید حوزه  تخصصی خود به این اثر نگریستند.
فرزام پروا روانکاو، روانپزشــک، نویسنده، مترجم، شاعر و مدرس و 

دوره های آموزشی روانکاوی است.

 ”litarcheology“ پروا، پایه گذار رشته “باستان شناســی ادبی
اســت، که از تلفیق روانکاوی مدرن، زبان شناســی و ریشه شناسی 
به وجود آمده؛ رشــته ای که هدف اولیه آن رمزگشایی از گنجینه های 
ناگشوده ادبیات فارسی است؛ گذشته ای که انکار آن، ظهور پنهانی و 
مجــدد آن را به دنبال دارد، و افتخار و ایمــان کور به آن هم، اگر به 

دردها نیفزاید، دردی از دردهای امروزین جامعه دوا نمی کند.
همچنین وی نویسنده و مترجم بیش از ۱۵ عنوان کتاب در زمینه 

ادبیات، روانکاوی و پیوندهای آنهاست.

استادان ارشد اقتصاد و مسئولیت 
اقتصاددانان جوان

حسین عبده تبریزی
امروز، نه تنها برای برگزاری جشــن پایانِ مرحله ای از خدمت اســتادان 
ارشد اقتصاد دانشگاه ها، بلکه برای تأمل در مسئولیت عمیقی گردهم آمده ایم 
کــه بر دوش اقتصاددانان در این زمانه ی پرچالش  اقتصادی اســت؛ زمانه ی 
زخم های بر تن اقتصاد، برجامانده  از طوفان  تحولات پنچ دهه ی اخیر کشور. 
استادان ارشد ما در قلمرو وسیع اندیشه ی اقتصادی، ایدههایی پرداخته اند 
کــه برخی از آنها آزمون زمان را با موفقیــت گذرانده اند. میراث آنها نه تنها 
در تئوری هایی بوده که ساخته اند، بلکه در تأثیرات عمیقی است که بر ذهن 
دانشــجویان و نسلی که پرورش داده اند، گذاشــته اند تا جرأت یابند اقتصاد 
در حال گذار ضعیف ایران را  از پیچیدگی های مســیر صعب العبور آن عبور 
دهند. آنان تلاش کردند از اقتصاد دیمی ایران اقتصادِ فارآب بسازند. اگر هم 
نتوانستند اقتصاد را به سریر ساحل دریا رهنمون شوند، تلاش کردند راه به 

برکه ها و جوباره های آرام بجویند. 
اقتصاد در ذات خود چیزی بیش از یک علم اســت؛ یقینی کوچک نیست؛ 
برهــان قاطعی دارد. اقتصاد پیمایش هنرمندانه ی دره ی عمیق بین منابع و 
آرزوهای انسانی است. اســتادان کارآزموده ی ارشد ما در هنر این پیمایش 
مجرّب بوده اند و عده ای از آنان نغمه های فکری خود را به نفع نظریه و عملِ 
رهبری این حرکت به درســتی ساز کرده اند. در کشــوری که با چالش های 
اقتصادی بزرگ روبروست، نقش اقتصاددانان شبیه کیمیاگران است. وظیفه 
دارند بار ســربی ناامیدی اقتصادی را به طلای رشد پایدار تبدیل کنند. این 
مســئولیت هم عمل گرایانه و هم آرمان  خواهانه اســت - تعادلی ظریف که 
پاره ای اســتادان ارشد ما در طول دوران کاری درخشان خود، نمونه های آن 

را به نمایش گذاشته اند.
هر یک از اســتادان ارشد حاضر در جلسه بخشــی از مفاهیم، نظریهّ ها  و 
مدل هــای اقتصادی را به ما آموخته اند که اکثریت اقتصاددانان جهان آنها را 
پذیرفته اند و از این رو اقتصاد جریان اصلی نامیده می شــود. همان مطالبی 
که کم وبیش در دانشگاه های اصلی و عمده ی سراسر جهان تدریس می شود، 
و به کتاب های درسی در همه جا راه یافته است. قلم این اقتصاددان ارجمند 
ابزاری قدرتمند بوده اســت.  روایت هایی را نوشته اندکه سیاست ها را شکل 
 دهند، و خطوط احیای اقتصادی ملت را بسازند. قلم توانای آنان روایت های 
ناامیدی را بازنویســی کرده اند تا داســتان های تجدیدحیــات بیافرینند؛ و 
خوش بینی را در رگ وپی این ملتِ تشنه ی سعادت تزریق کنند. در زمانه ی 
رکود و ناامیــدی، این اقتصاددانــان فقط اعداد را تحلیــل نکرده اند، بلکه 
کوشــیده اند بر ظرفیت های باززاد این اقتصاد هم بدمند. برخی اساتید ارشد 
ما ایــن قلم را با ظرافت و دقت به کار گرفته اند؛ نــه تنها تعالیم اقتصادی، 
بلکه روایت هایی را برای ما باقی گذاشته اند که در مواجهه با ناملایمات هم 

بر وجود »روش های برون رفت« و هم بر »امکانات تغییر« تأکید می کنند.
دیدگاه های این اقتصاددانان ارشد در مورد موضوعات خاص متفاوت بوده 
اســت، اما معمولاً بر نقش بازارهای آزادِ رقابتی در تخصیص منابع و تعیین 
قیمت هــا، تصمیم گیری منطقی افراد و شــرکت ها، کارایی، ثبات اقتصادی، 
مبارزه با فســاد و اهمیت رشــد اقتصادی تأکید کرده اند. این اقتصاددانان 
ارشد به مکاتب فکری مختلف تمایل داشته اند؛ اقتصاد جریان اصلی همیشه 
دارای چندین مکتب فکری - اقتصادی بوده و استادان ارشد ما با این مکاتب 
آشــنا بوده اند. نگاه آنان به علم، طبعاً آن اســت که همه ی علوم حدس ها یا 
فرض هایی است که تلاش اقتصاددانان مثل هر دانشمند دیگری رد و ابطال 
آن حدس هاست و شرط اصلی همانا ابطال پذیری نظریه های ارائه شده است. 
کمتر اقتصادان ارشــد ما در حوزه ی اقتصاد نظر خود را ابدی و آزمون ناپذیر 
تلقــی کرده، و کمتر  از این جنس بوده اند که اول نتیجه را پیدا کنند و بعد 

علم را با آن تطبیق دهند. 
اقتصاددانان ارشد ما هر یک انواع پروژه های مطالعاتی و پژوهشی را تعریف  
و هدایت کرده اند. بدیهی است در طول زمان، مثل برخوردی که با هر عالمی 
می شــود، برخی از نظریاتشان ابطال شده، و برخی که هنوز معتبر بوده، در 
کتاب های درسییشان گنجانده شده است. بسیاری از اقتصادانان ارشد مروج 
بازار، رقابت و مالکیت خصوصی؛ در مورد نابرابری درآمد و سیاست مالی، در 
مورد اطلاعات نامتقارن و ترویج توســعه ی پایدار، در زمینه ی سیاست پولی 
و مطالعه ی چرخه های تجاری بر روی بیکاری و بازار کار، در مورد بازارهای 
مالی و اقتصاد رفتاری و در مورد فقر پژوهش کرده اند. آنان رشته های بینش 
و خرد را در تاروپــود قالی چالش های اقتصادی ایران تنیده اند. آنان نه تنها 
نظریه هایی را بــرای اخلاف خود به میراث می گذارنــد، بلکه ماترک اصلی 
ایشــان ذهنیتی است که می گوید باید از انتزاعاتِ عددی فراتر رفت تا نبض 

رفاه اجتماعی قابل لمس شود.
شکست هر اقتصادی نه تنها از طریق وضع سیاست های صحیح بودجه ای 
و قانونمندکردن بازارها، بلکه با اخلاق و همدلیِ نهفته در رویکرد اقتصاددان 
هم ترمیم پذیر است. اســتادان پیشگامِ اقتصاد به ما نشان داده اند که پشت 
هر آمار اقتصادی، داستانی انسانی نهفته است - داستانی از رویاها، مبارزات 
و آرزوهای به آینده محول شده. این وظیفه ی اقتصاددانان جوان است که نه 
تنها کدهای اقتصاد بازار و رقابت را رمزگشــایی کنند، بلکه انسانیتی را در 
آنها لحاظ کنند که تجربه ی مشترک تاریخ ما را بازگو می کند. اقتصاددانان 
مثل هرفرد دیگری بدین سبب که توان گزینش اخلاقی دارند، در میان انواع 
موجودات بی همتایند. خیّرهــای بزرگ لزوماً نمی توانند در کنار هم زندگی 
کنند. ما محکوم به انتخاب هســتیم، و هر انتخابی ممکن اســت خُسرانی 
جبران ناپذیر در پی داشــته باشد. تک تک اقتصاددانان هر یک توانِ گزینش 
اخلاقی دارند. بنابراین، آنان به خاطر رفتار تاریخی شــان ستایش یا سرزنش 

می شوند. 
در روزی که به مفاخر اندیشه ی اقتصادی خود افتخار می کنیم، نسل جوان 
اقتصاد باید متعهد شود که نویسندگان تغییر، شاعرانِ »احتمال و امکان« و 
نگهبانان آینده ای باشند که در آن رفاه نه تنها معیاری آماری، بلکه واقعیتی 
در دسترس همگان است. وظیفه ی اقتصاددانان در هر کشور صرفاً تشخیص 

بیماري ها نیست، بلکه تجویز درمان هاي مهربانانه و انسانی است. 
پیام استادان ارشدی که ســرفصلی از عمر خدماتی خود در دانشگاه ها را 
بســته اند، و به آغازی نو می اندیشند، خطاب به نسل جوان اقتصاددان را در 

جملاتی از نامه ی ابراهیم گلستان به سیمین دانشور بجوییم:
»ما تازه چشم باز می کردیم، و ذخیره ی فعال فهم نزد جامعه نزدیک صفر 
بود. در یــک چنین وضعی، جرقه یی اگر مــی زد غنیمت بود. حجاب پیش 
جمع گرفتن ســیاه کاری بود... . جایی نبود برای ندانســتنِ از روی غفلت و 
اهمال، چون ندانســتن خودش مسلط بود... . وقتی نمی دانی باید ببینی این 
ندانی را، آگاه باشــی به این ندانستن. با ندانســتن خو نباید کرد. وانمود به 
دانســتن سدّ پیش ِ فهم بستن است. وانمود به دانستن، و نادانسته را درست 
شــمردن، و نقش و زیور معلمی به خود بســتن، آن هم برای دانشــی که 
نداری، هرچند راضی کننده ی نفس و غرور خام تو باشد، اما چیزی نمی سازد 
الا تباهــی عمر و فســاد فرصت و بیهوده کردن نفس  کشــیدن هایت. وقتی 
نمی دانــی اما به خود بگویی که می دانی خود را گول  زده ای، پیداســت. اما 
القاء اگر کنی به دیگران که می دانی، و ادعا کنی که داری به آنها می آموزی، 
این دیگر به خود فریب دادن نیست، این خیانت است به آن دیگرانِ دست وپا 
بسته. ارشاد بی آن که خود را به رشد برسانی؟ ... فرهنگ ارثی است از خلاصه 
و تقطیر تجربه هایی که هر نسلی به دست آورده است. این است معنی تداوم 

انسانی... .«
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پایانــه گل و گیاه فارس با اعتبــار ۱۵۰میلیارد 
ریالی در حــال احداث و تکمیل اســت؛ پروژه ای 
که هنوز به بهره برداری نرســیده اما تا این مرحله 
هم زمینه اشــتغال ۲۰۰نفر به صورت مستقیم و 
۵۰۰نفر به صورت غیرمستقیم را فراهم کرده است.
به گزارش تریبون امروز، صنعت گُل و گیاه یک 
صنعت جهانی و پویاســت که در طول چند دهه 

اخیر نرخ رُشد قابل توجهی داشته است.
بیشــترین گُل ایران در چه استان هایی 

تولید می شوند؟
بیشــترین گُل ایــران در اســتان های تهــران، 
اســتان مرکزی )محلات(، استان مازندران، استان 
اســتان  فارس،  اصفهان،  )دزفــول(،  خوزســتان 
چهارمحال بختیاری و استان گیلان تولید می شوند.

این در حالیســت که گُسترش صنعت تولید گُل  
نیــاز به راه اندازی پایانه های صادرات و در کنار آن 

ایجاد مجتمع ها و دهکده های گل و گیاه دارد.
بدون شک ایجاد پایانه به جلوگیری از ضایعات، 
بسته بندی مناسب، افزایش تولید و بهره وری زیاد، 
حذف واســطه ها و حمل و نقل مناســب و سریع 
کمک می کند؛ اقدامی که در اســتان پهناور فارس 

نیز مورد توجه قرار گرفته است.
مدیرعامل شــرکت تعاونی گلخانــه داران فارس 
اخیــراً از ایجاد پایانه گل و گیاه پردیس خبر داده 
و اعلام کرده که پــروژه پایانه گل و گیاه پردیس 
فارس با اعتبار ۱۵۰میلیارد ریالی در حال احداث و 
تکمیل است که تا این مرحله در این پروژه زمینه 
اشــتغال ۲۰۰نفر به صورت مستقیم و ۵۰۰نفر به 
صورت غیرمســتقیم فراهم شــده و بدون شک با 
اتمام مراحل راه اندازی پایانه میزان اشتغالزایی هم 

افزایش خواهد یافت.

نورالــه نظری افزود: با پیگیری ســازمان تعاون 
روستایی فارس و ســرمایه گذاری شرکت تعاونی 
گلخانه داران اســتان ، پایانــه گل و گیاه پردیس 
فارس با هدف عرضه مستقیم و بدون واسطه انواع 
گل و گیاه های تزیینی و آپارتمانی در اکبرآباد واقع 

در پنج کیلومتری شیراز در حال احداث است.
به گفته نظری در این پایانه ۱۴۰غرفه پیش بینی 
شــده که هم اکنون ۸۰غرفه آماده ســازی و فعال 
شده و پیش بینی می شود تا دهه مبارک فجر این 

پروژه تکمیل شود.
مدیرعامل شــرکت تعاونی گلخانــه داران فارس 
معتقــد اســت فرهنــگ اســتفاده از گل و گیاه 
می بایســت در جامعه فراگیر شود و به گل و گیاه 
نباید به عنوان یک هزینه اضافی و لوکس نگاه شود 
چراکه گل و گیاه دارای اثرات درمانی مطلوبی در 
انسان اســت و برای افزایش نشاط و انرژی انسان 

ضروری است.
استان فارس از قطب های مهم تولید گل و گیاه 

در کشور به شمار می رود و ضروری است پایانه های 
صادراتی نیز در این منطقه افزایش یابد که افزون 
بــر ارزآوری و اشــتغالزایی، به رونــق اقتصادی و 

توسعه هر چه بیشتر استان کمک کند.
در حقیقــت ایجاد پایانه گل و گیاه در اســتان 
می تواند در توســعه و گســترش این صنعت تأثیر 
قابل توجهی داشته و در مسیر تسهیل امر بازاریابی 
برای محصولات تولیدی و رُشــد و توســعه توان 

اقتصادی بخش تولید بسیار مؤثر باشد.

وقتی که گُل می نشیند در کنار گُل؛

مدیر جهاد کشاورزی جهرم اعلام کرد؛شکفتن صنعت گل و گیاه فارس با ایجاد پایانه

تخفیف ویژه به کشاورزان با کشت قراردادی 
درجهرم

مدیر جهاد کشــاورزی جهرم گفت: کشاورزی قراردادی برای بهره برداران 
علاوه بر بهره منــدی از ۲۰ درصد تخفیف بیمه محصول، کمک هزینه حمل 

محصول به مراکز خرید را در بردارد.
به گزارش تریبون امروز، حســن زمانی اظهار داشــت: کشاورزی قراردادی 
برای بهره برداران علاوه بر بهره منــدی از ۲۰ درصد تخفیف بیمه محصول، 

کمک هزینه حمل محصول به مراکز خرید را در بردارد.
مدیر جهاد کشاورزی شهرســتان جهرم افزود: کشاورزان به ازای هر 
تن محصول تحویلی به مراکــز خرید تضمینی، مبلغ ۱۵۰ هزار تومان 

دریافت می کنند.
وی بیان کرد: زمان ثبت نام و شــرکت در طرح ملی کشت قراردادی از ۱۱ 

آذر تا پایان دی ماه سال جاری برقرار است.
زمانی عنوان کرد: کشــاورزان علاوه بر مراجعه حضوری به مراکز خدمات 
کشاورزی می توانند با ورود به سامانه هوشمند کشاورزی قراردادی به آدرس 
https://cfis.ir و یا نصب اپلیکیشــن مربوطه که در ســامانه مذکور قابل 

دریافت است اقدام به ثبت اطلاعات و عقد قرارداد کنند.
مدیر جهاد کشاورزی جهرم گفت: تمام فرآیندهای عقد قرارداد در این 
سامانه لحاظ شده تا کشاورزان در کوتاه ترین زمان اطلاعات موردنظر را 

ثبت کنند.

مشاور وزیر جهاد کشاورزی:

ارتقای کیفیت محصولات کشاورزی موجب 
موفقیت در تأمین امنیت غذایی خواهد شد

مشــاور وزیــر جهادکشــاورزی، ارتقای کمی و کیفــی محصولات 
کشــاورزی را موجب کاهش واردات ایــن عرصه و موفقیت در عرصه 

امنیت غذایی دانست.
به گزارش تریبون امروز، مرتضی اردستانی در گردهمایی سراسری 
مسئولان حراست سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی در 
استان فارس، بیان کرد: باید از توانمندی تمامی تولیدکنندگان چه 
در ســرمایه گذاری و چه در تولید و صــادرات بهره ببریم، بنابراین 

پذیرش تولیدکنندگان را سلیقه ای و انتخابی انجام ندهید. 
مشــاور وزیر جهاد کشاورزی بر ضرورت توجه به کیفیت محصولات 
کشاورزی تاکید کرد و گفت: هر چه محصولات کشاورزی ما از لحاظ 
کمی و کیفی ارتقا یابند وابستگی ما به واردات کمتر خواهد شد و در 

بحث امنیت غذایی موفق خواهیم بود.
وی، استفاده از علم روز دنیا و حمایت از متخصصین و شرکت های 
دانش بنیان را از دیگر مواردی دانســت که موجب ارتقاء سطح کیفی 

محصولات کشاورزی خواهد شد.

رییس منابع طبیعی جهرم:

5۰ هکتار از اراضی روستایی جهرم 
نهال کاری می شود

رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرســتان جهرم گفت: در 
راستای طرح مردمی کاشــت یک میلیارد نهال، ۵۰ هکتار از منطقه 

علی آباد نصیر خانی جهرم نهال کاری می شود.
به گزارش تریبون امروز، ابراهیم شهســواری ظهر شــنبه در جمع 
خبرنــگاران گفت: ادامه طرح کاشــت مردمی یــک میلیارد درخت، 

همزمان با سراسر کشور در شهرستان جهرم انجام شد.
وی افزود: در راســتای طرح مردمی کاشت یک میلیارد نهال، نهال 
کاری با همکاری ناحیه مقاومت بســیج ســپاه جهرم و گروهای فعال 
NGO و همکاران اداره منابع طبیعی و جمعی از دوستداران طبیعت، 

در طرح جنگل کاری منطقه علی آباد نصیر خانی اجرا شد.
رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرســتان جهرم ادامه داد: 
قریب ۴۰۰ نهال در این منطقه از گونه کنار و اکاسیا کاشت شد که با 

شرایط اقلیمی منطقه سازگار است.
وی با اشــاره به اینکه قرار اســت در آینده نزدیک ۵۰ هکتار از این 
منطقه درختکاری شود، بیان کرد: از آحاد مردم شهرستان درخواست 
می کنیم در این طرح ملی مشارکت و برای ایرانی آباد و سرسبز که تا 

پایان سال ادامه دارد همکاری داشته باشند.

مدیر کل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
فارس خبر داد:

آغاز توزیع گوشت قرمز گرم با 
قیمت مصوب در فارس

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری فارس گفت: به 
منظور رفاه حال مردم و در راســتای کنتــرل قیمت ها و تنظیم بازار 

توزیع گوشت قرمز گرم وارداتی به قیمت مصوب آغاز شد.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل استانداری فارس، مرتضی 
شریفی گفت: از هفته گذشــته توزیع گوشت قرمز منجمد در سطح 

فروشگاه های منتخب طرح هفت واره و تعاونی ها آغاز شده است. 
وی گفت: براســاس برنامه ریزی صورت گرفته عرضه گوشت قرمز 

گرم و منجمد جهت تنظیم بازار بصورت مستمر ادامه خواهد یافت.
مدیــر کل دفتر هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری فارس افزود: 
به منظور تنظیم بازار گوشــت مرغ ،ضمن توزیع گوشت مرغ منجمد 
روزانــه مرغ گرم به قیمت ۸۸ هزار تومان در فروشــگاه های منتخب 

عرضه می شود.
وی در خصوص گوشــت ســفید افزود: هماهنگی لازم با مجموعه 
شــیلات و اتحادیه هــای زیر مجموعه جهت عرضه مســتقیم ماهی 

صورت گرفته است.
شــریفی ضمن تاکید بر نظارت بیشــتر بر بازار، از مردم خواست از 
https:// طریق ســامانه های ۱۲۴ و سامانه مردم رســی به آدرس

ir.uu1 موارد تخلف را اطلاع رسانی نمایند.

جوانه های گردشگری 

خلاق از دل نمایشگاه 

بین المللی پارس

نمایشــگاه بین المللی گردشــگری پــارس در شــیراز برپــا بــود 
دســتاوردهای پرشــماری برای رونق این صنعت پــاک بویژه برای 
فارس داشــت، اما از این میان بیش از همه شــکوفایی و جوانه های 

گردشگری خلاق در این رویداد خودنمایی کرد.
به گزارش تریبون امروز، به اذعان بسیاری از فعالان و صاحب نظران 
گردشگری، ســیزدهمین نمایشــگاه بین المللی پارس از جنبه های 
مختلفی متفاوت از دوره های پیشــین این نمایشگاه در شیراز و دیگر 

نمایشگاه های کشوری بود.
یکــی از تفاوت هایی که به ایــن رویداد وجهه ای ویژه بخشــیده 
بود، تنوع شــاخه های گردشــگری در آن بود، جایــی که علاوه بر 
دفاتر خدمات مســافرتی و ایرلاین هــای داخلی و خارجی، گونه های 
گردشگری ادبی، خوراک تاریخی، اقوام و عشایر نمود پررنگی داشت.
این دوره از نمایشــگاه بین المللی گردشــگری شیراز در ۲ بخش 
مســقف و روباز در فضایی به متراژ چهار هزار و ۷۵۰ متر و ۱۱هزار 
متر مربع برپا شــد؛ غرفه های صنایع دستی در ۲ سالن و غرفه های 
گردشــگری و اقوام در سه سالن دیگر برپا شدند تا پنج سالن حافظ، 
ســرو، بهار، نرگس و ملاصدرا در محل در نمایشگاه های بین المللی 

فارس، چهار روز پر آمد و شــد و باشکوه را تجربه کند.
قدکشیدن گردشگری خلاق؛ آشکارترین دستاورد "پارس"
ذائقه گردشــگری دنیا امروز به سمت گونه های گردشگری تجربی 
و خلاق در حرکت اســت و بی تردید رونــق این صنعت در ایران نیز 
می تواند ارزشــمندی دوچندانی به جاذبه های تاریخی و طبیعی آن 
ببخشــد؛ چیزی که نمی توان از آن چشــم پوشید داشته های کشور 
برای ارائه در این نوع توریســم پرطرفدار اســت؛ چنانکه تنوع اقوام 
و غنــای فرهنگی آنهــا ظرفیتی بالقوه برای تبدیــل ایران به قطب 

گردشگری قومی یا عشایری به شمار می رود.
اختصاص بخشــهایی مجزا به گردشــگری عشــایر، اقوام ایرانی و 
فعالیت پررنگ میزهای ملی گردشــگری خوراک و گردشگری ادبی 
محوریت این نمایشــگاه بین المللی را رنگ و بویی متنوع، متفاوت و 

خلاق بخشیده بود.
آنطور که مســعود منیعاتــی، رئیس انجمن دوســتداران میراث 
فرهنگی فارس و مسئول میز گردشگری خوراک تاریخی به خبرنگار 
ایرنا گفت: ایران و فارس پیشــینه ای قوی در گردشگری خلاق دارد 

که باید ارائه و استفاده شود.
او تشــکیل کمیته گردشــگری خوراک را از نقاط قوت این دوره 
از نمایشگاه بین المللی گردشگری شــیراز دانست و گفت: نمایشگاه 
پارس به عنوان یکی از ۲ نمایشگاه گردشگری بین المللی کشور پس 

از تهران، به خوبی برگزار شد.
او مانند بســیاری از دیگر از فعالان حاضر در این نمایشگاه معتقد 
اســت که ســیزدهمین دوره "پارس" نســبت به چهار تا پنج دوره 
گذشته و حتی نســبت به دیگر نمونه های کشــوری از تنوع بالایی 

برخوردار بود.
از نظر منیعاتی این نمایشــگاه بستر خوبی برای ارائه ظرفیت های 
گردشــگری خــوراک تاریخی فارس بــود، طوری که بســیاری از 
موسسات گردشــگری که از دیگر استان های کشــور آمده بودند از 
این جاذبه  فارس اســتقبال کردند تا آن را در بســته های سفر خود 

بگنجانند.
منیعاتی ادامه داد: دســت اندرکاران گردشگری خوراک فارس نیز 
در مذاکره با موسســات گردشگری کشور، پیشــاپیش قول دادند تا 
بــرای روزهای پر رفت و آمد عید نوروز "مرکز ارائه خوراک تاریخی" 

را در شیراز راه اندازی و فعال کنند.
گردشــگری ادبی نیز از دیگر شاخه های گردشگری خلاق است که 
در سیزدهمین نمایشگاه بین المللی گردشگری پارس – شیراز، چهار 
روز سرنوشت ســاز و البتــه موفق را گذراند؛ طوری که امیرحســین 
حکمت نیا مســئول میز ملی گردشــگری ادبی کشــور میز ملی در 
گفت و گو با ایرنا اظهار کرد: نمایشــگاه گردشــگری امســال شیراز 
با محوریت گردشــگری خلاق برگزار شــد، چه غرفه ها و اختصاص 
ســالن ها و چه برنامه ها و دوره های جانبی ایــن رویداد با خود "تم 

گردشگری خلاق" را داشت.

میز ملی گردشگری ادبی ایران در این رویداد حاضر و محل رجوع 
بســیاری از فعالان و علاقمندان داخلی و خارجی صنعت توریســم 
بود. به گفته حکمت نیا، ۲۰ مســیر گردشــگری ادبی طراحی شده 
در فــارس، در این نمایشــگاه ارائه و معرفی شــد؛ مســیرهایی که 
جاذبه هایی مضاعف به گردشــگری کشور و به ویژه فارس می بخشد.

مسئول میز ملی گردشــگری ادبی کشور در پاسخ به اینکه چقدر 
اهداف ترســیم شده برای گردشگری ادبی در نمایشگاه پارس محقق 
شــد، گفت: مذاکرات خوبی با اصحاب گردشــگری و نظریه پردازان 
این صنعت داشــتیم؛ طبیعی است که بنگاه های خصوصی گردشگری 
به دنبال راهکارهایی برای گســترش و جذب بازارهای خود هستند 
و آنگاه که با مســیرها، ایده ها و نظریه های جذاب گردشگری مواجه 

شوند از آن استقبال می کنند.
حکمیت نیا ادامه داد: طی چهار روز گذشــته جلسه هایی خوبی با 
بنگاه ها و دفاتر خدمات گردشــگری برگزار و مسیرهای شناخته شده 
گردشگری ادبی را به انها معرفی کردیم تا در آینده شاهد رونق بیش 

از پیش این شاخه گردشگری خلاق در کشور باشیم.
او در پایان این را هم گفت که امیدوار اســت دیگر نمایشــگاه های 
گردشــگری کشــور نیز تمِ و محور برگزاری خود را بیابند و هدفمند 

حرکت کنند.
گردشــگری قومی و عشــایری نیز از جاذبه های پرطرفدار و گاهی 
شــلوغ ترین بخش های سیزدهمین نمایشــگاه بین المللی گردشگری 
پارس بود. این گونه های گردشــگری جایگاه ویژه ای "پارس" داشت 
چرا که سالنی مجزا به اقوام و بخشی جداگانه به گردشگری عشایری 
اختصاص یافته بود، میز ملی گردشــگری عشــایر کشور نیز نقشی 
پررنگ در این نمایشــگاه داشــت و برنامه های جانبی متعددی نیز 

برپا کرد.
به گفته یاشــار پولادیان، دبیر اجرایی اقوام ایرانی این نمایشــگاه، 
در قالــب "پیونــد فرهنگ اقوام پــارس" نود غرفه نمایشــگاهی از 
توانمندی هــای اقوام ایرانی به نمایش در آمد و محیط های پیرامونی 
ســالن ملاصدرا نیز محل معرفی آداب، سنن و توانمندی های اقوام و 

معرفی خوراک های بومی و محلی کشور بود.
او افــزود: در بخش اقوام ایرانی نمایشــگاه پارس ۲۴ کارگاه مد و 
پوشاک، گردشــگری خوراک اقوام، خوراک های پایدار اقوام ایرانی و 

روایت های پایدار اقوام ایرانی ویژه کودکان برگزار شد.
اســماعیل خســروانی، دبیر میز ملی گردشــگری عشایر کشور به 
خبرنگار ایرنا گفت: فعالیت این میز در نمایشــگاه بین المللی پارس 
۲ بخش داشــت، یکی کارگاه های تئوی و دیگر کارگاه های عملی که 
در ســالن حافظ، سیاه چادرهای برپا شــده و یا غرفه های استاندارد 

برگزار شد.
ابزارهای پایدار در روزمرگی اقوام، کارگاه آموزشی لباس کردماکو، 
خــوس دوزی و خوس بافی، کارگاه گلیم بافــی و داروهای گیاهی، 
زیورآلات قشــقایی، تزئینات اقوام گنپل و بندهای تزئینی، ســوزن 
دوزی بلوچ و ســنتی روایت های پایدار اقــوام ایرانی ویژه کودکان و 
روایت عروســک بیگو، صنایع دســتی اقوام و عشــایر و کارگاه های 
آموزشــی خوراک های پایدار اقوام ایرانــی و رونمایی از کمینه ملی 
گردشــگری خوراک اقوام ایرانــی از کارگاه هــا و برنامه های جانبی 

گردشگری اقوام و عشایر طی چهار روز گذشته بود.
دبیر میز ملی گردشــگری عشایر کشــور با بیان اینکه جاذبه های 
ســبک زندگی روزانه عشــایر برای نخســتین بار در این نمایشگاه 
در معرض نمایش علاقمندان گذاشــته شــده اســت، تصریح کرد: 
نمایشــگاههای اقوام یکــی از پر طرفدارترین نمایشــگاه های تجربه 

محور در سطح دنیا مطرح است.
وی در خاتمه با بیان اینکه حضور مردم در کارگاه های آموزشــی و 
معرفی توسط خود عشایر خود نکته مثبت دیگر برگزاری این کارگاه 
است، گفت: تلاش خواهیم کرد تا مجوز آموزش راهنمای محلی ویژه 

فعالان عشایر نیز دریافت شود.
نمایشگاه سیزدهم بستری برای دید و بازدید و بازاریابی 

اهالی گردشگری
شــیراز در نمایشــگاه بین المللی پــارس میزبان فعالان پرشــمار 
گردشــگری از جملــه اقامتگاه های بومگردی، تاسیســات هتلداری، 
ادارات مرتبط با گردشــگری، هلدینگ های ساخت و ساز بومگردی، 
دانشــگاه های دارای رشته گردشگری و شــرکت های دانش بنیان و 

دفاتر خدمات مسافرتی و کمپانی های گردشگری بین المللی بود.
در ایــن رویداد صنعتگران و تولیدکنندگان از اســتان های زنجان، 
مرکزی، کرمان، یزد، قم، هرمزگان، ســمنان و البرز حضور داشتند و 
میزهای ملی گردشــگری، کانوئن اتومبیل رانی ایران و دانشگاه های 

شیراز و تهران نیز حضور شایسته توجهی داشتند.
این محل بســتری برای گفت وگو، مذاکره و به قول رئیس انجمن 
صنفی خدمات مســافرتی و گردشگری فارس دیدارهای "بی تو بی" 

اصحاب گردشگری بود.
محمــود فخری به خبرنــگار ایرنا گفــت: این نمایشــگاه با تمام 
نمایشــگاه های پیشین شیراز و حتی دیگر اســتان ها متفاوت بود و 

تنوع بالایی داشت.
او حضور بیش از ۲۰ آژانس خدمات گردشــگری و مسافرتی و ۱۰ 
ایرلاین داخلی و خارجی را از نکات مثبت ســیزدهمین نمایشــگاه 
پارس دانســت و ادامه داد: روسای ۸۰ درصد از صنوف و تشکل های 
گردشگری استان های کشور به این نمایشگاه امده بودند و همگی بر 

تفاوت این دوره از نمایشگاه اذعان داشتند.
به اعتقاد او این نمایشــگاه فرصت خوبی برای برگزاری جلسه های 
مذاکر با دیگر همکاران و همچنین ایرلاین ها بود و حضور دفاتری از 

دیگر استان ها نیز بسیار موثر و مفید بود.
هنرنمایی بخش خصوصی در برپایی نمایشگاه بین المللی پارس

در برپایی نمایشــگاه گردشــگری امسال شــیراز بخش خصوصی 
نقش آفرینی چشمگیری داشتند و به اذعان همه کارشناسان، فعالان 
و البته مســئولان این حوزه بــه خوبی نیز از پس آن برآمدند طوری 
که می توان از آن به عنوان یکی از شاخصه های این نمایشگاه نام برد.

منیعاتی مســئول میز گردشــگری خوراک و از دســت اندرکاران 
برپایی پارس سیزدهم، برپایی نمایشگاه با نقش آفرینی ۹۰ درصدی 
بخش خصوصی را از نمودهای موفقیت آمیز این دوره از نمایشــگاه 

بین المللی شیراز عنوان کرد.
شیراز در این نمایشگاه چهار روزه میزبان ۳۰ میهمان از ۹کشور از 
جمله عربستان، عراق، کویت سریلانکا، مالزی، ترکیه، آلمان، امارات 
و پاکســتان بود و بی تردیــد این فرصتی برای گشــایش بازارهای 
خارجی به روی فعالان صنعت توریســم کشــور به ویژه فارسی ها به 

شمار می رفت.
در این فرصت موسســات گردشــگری و البته صنایع دستی فارس 
مذاکرات و گفت وگوهای خوبی با اهالی گردشــگری خارجی از جمله 
موسسات و شــرکت های هواپیمایی داشتند تا نتایج آن در آینده بر 

شاخصار گردشگری کشور به ثمر بنشیند.
روز پایانــی با رســنا مصطفی از غرفه مشــترک ســفارت مالزی 
ایرعربیا، وزارت گردشــگری و فرهنگ مالزی هم صحبت شدیم. او از 
تجربه حضور در این نمایشــگاه بین المللی گفت: ما در اینجا حضور 
داریــم چون به اهمیت بازار ایران و پتانســیل های بالای آن واقفیم، 
به طوری که در ســال گذشــته تعداد گردشگران ایرانی مالزی بیش 

از دوبرابر شده است.
او اضافــه کرد: ملت ما و ملت ایران تشــابهات فرهنگی بســیار و 
قدیمی دارد، دانشــجویان ایرانی زیادی در مالزی مشغول به تحصیل 

هســتند که امروز در نمایشگاه با آنها گفت وگو داشتم.
ایــن بانوی مالزیایی با اشــاره به غرفه داری مشــترک با ایرعربیا، 
یادآور شــد: ایرعربیا هر روز از شیراز پروازی مستقیم به شارجه دارد 

و این پروازها به مالزی متصل می شود.
این را هم گفت که در گذشــته پرواز مســتقیم بین ایران و مالزی 
توســط شــرکت هواپیمایی ماهان برقرار بود اما به دلیل مشــکلات 
سوخت این پرواز متوقف شــد. با توجه به اهمیت این مسیر پروازی 
حال مذاکره با ایرلاین ایرانی دیگری هســتیم که به زودی این پرواز 

برقرار مجددا برقرار گردد.
به گفته رسنا مصطفی مجوز این پرواز از سمت ایران صادر شده و 
و با طی شــدن روال اداری آن در مالزی احتمالا تا قبل از نوروز این 
پرواز راه اندازی خواهد شد و برای شروع ۲ ایرلاین با احتمالا یک یا 

دو پرواز در هفته فعالیت خواهند کرد.
مدیــرکل بخش خاورمیانه وزارت گردشــگری مالــزی این را هم 
یادآور شــد که گردشــگران ایرانی بدون نیاز به ویــزا می توانند به 

مالزی سفر کنند.
او ایــن نویــد را هم داد که جدای از انجــام وظیفه خود به عنوان 
نماینــده وزارت گردشــگری مالزی، به هموطنانــش از زیبایی های 
ایران و فرهنگ و اصالت آنها بگوید، چرا که "ایرانیان صاحب فرهنگ 
و تمدنی غنی هســتند و همه دنیا این فرهنگ را می شناســند و به 

آن احترام می گذارند".
نمایشــگاه بین المللی گردشــگری پارس پس از چهار روز شامگاه 
گذشته در شیراز پایان یافت اما دستاوردهای آن جوانه هایی هستند 
که در ادامه بر شاخســار گردشــگری فارس جوانه خواهند داد و آن 

را شکوفا می کنند.
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اســتاندار اصفهان گفت: عملکرد مناسب دستگاه های اجرایی 
و مردم داری آنها سبب مشــارکت حداکثری در انتخابات اسفند 
امســال می شود و لازم است مسوولان درباره این موضوع اهتمام 

داشته باشند.
به گزارش تریبون امروز، ســید رضا مرتضوی در جلســه شــورای 
اداری استان اصفهان افزود: نهادهای مختلف و دستگاه های اجرایی 
باید همه همت و تلاش خود را برای برگزاری انتخابات باشکوه داشته 

باشند و کوتاهی در این زمینه پذیرفتنی نیست.
وی بــا تاکید بر اهمیت جهاد تبیین دربــاره اقدام های انجام 
شده در دســتگاه های اجرایی مختلف، اظهار کرد: دستگاههای 
اجرایــی و نهادها باید در حوزه هــای ماموریتی و تاثیر اداری و 
اجتماعی همــه امکانات و ظرفیت های خــود را برای برگزاری 

انتخابات امسال به کار بگیرند.
اســتاندار اصفهان با بیان اینکه هر یک از دســتگاه های اجرایی با 
عملکرد و گزارش مناســب و ارتباط مطلوب با مردم می توانند ضمن 
جلب اعتماد مردم، زمینه ساز مشارکت حداکثری باشند، تاکید کرد: 
دستگاه های اجرایی باید از طریق برقراری ارتباط با رسانه ها و فضای 
مجازی این موارد بویژه اطلاع رسانی درباره عملکرد خود و برقراری 

ارتباط با مردم را پیگیری کنند.
وی خاطرنشــان کرد: در شرایطی که دشمنان در تلاش هستند با 
ایجــاد فضای یاس و ناامُیدی میزان حضور مردم در انتخابات کاهش 
یابد،نقش ما در جبهه انقلاب اســلامی این اســت که همه به میدان 
بیاییم و برای مشــارکت حداکثری مردم در انتخابات برنامه ریزی و 

اقدام کنیم.

اســتاندار اصفهان ادامه داد: لازم اســت در ایام نزدیک انتخابات 
درباره سخنان و اظهارنظرها مراقبت لازم انجام شود تا دستاوردهای 

استان در بخش های مختلف تحت تأثیر قرار نگیرد.
مرتضوی با اشاره به ۱۵ دی سالروز تاسیس هسته گزینش، گفت: 
عملکرد هســته های گزینــش باید به گونه ای باشــد که از افراط و 

تفریط جلوگیری شود و نگاه عالمانه به آن وجود داشته باشد.
وی هدف از فعالیت هســته های گزینش را تامین نیروهای انسانی 
خیرخواه، عالــم، متخصص، متعهد و علاقه مند به پیگیری کار مردم 
دانســت و افزود: هسته های گزینش با ساز و کاری که پیدا کرده اند 
به بالندگی رسیده اند و لازم است دستگاه های اجرایی همکاری لازم 

را برای کاهش مشکلات آنها داشته باشند.
استاندار اصفهان همچنین با تاکید بر لزوم بهره گیری از ظرفیت های 
قانون بودجه، خاطرنشــان کرد: طبق جلسه اخیر با برخی از وزیران 
مقرر شــد دســتگاه های اجرایی پروژه های قابل افتتاح خود تا پایان 

امسال را اعلام کنند تا اعتبار لازم برای تکمیل آنها تامین شود.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری اصفهان نیز در این 
جلســه گفت: انتخاباتی که با چهار اصول امنیت، رقابت، مشــارکت 
و ســلامت برگزار شود پشــتوانه نظام خواهد بود و این راهبردها در 

استان اصفهان مد نظر قرار گرفته است.
محمدرضا جان نثاری با بیان اینکه تلاش کردیم تا فرایند انتخابات 
به صورت شفاف و با حضور فعال رسانه های استان انجام شود، افزود: 
فرایند انتخابات در استان اصفهان تا کنون طبق تقویم آن و به صورت 

دقیق و صحیح طی شده است.
وی همچنیــن با یادآوری برخی از ماده های قانون انتخابات، تاکید 
کرد: لازم اســت از هرگونــه جانبداری و موضع گیــری له یا علیه 
نامزدهای انتخابات پرهیز شود اما طبق قانون جدید، امکانات استان 

می تواند در اختیار داوطلبان قرار گیرد.
جان نثاری تصریح کرد: نامزدهای انتخابات باید در سخنرانی های 

خود حفظ امنیت و انسجام ملی را در نظر بگیرند.
انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی و ششمین دوره 

مجلس خبرگان رهبری ۱۱ اسفندماه سالجاری برگزار می شود.

استاندار اصفهان:

عملکرد مناسب دستگاه های اجرایی سبب مشارکت حداکثری در 
انتخابات می شود

در ۹ ماه نخست امسال:

۴۰ تفاهم نامه همکاری بین المللی در دانشگاه 
اصفهان امضا شد

رییس دانشگاه اصفهان گفت: ۴۰ تفاهم نامه همکاری بین این مرکز 
آموزش عالی با دانشــگاه های خارجی در ۹ ماه نخست امسال منعقد 

شد که در مقایسه با سال های اخیر بی نظیر است.
به گزارش تریبون امروز، حســین هرســیج اظهار داشت: این 
تفاهم نامه ها با دانشــگاه های کشــورهایی مانند روسیه، چین، 
برزیــل، مالزی، پاکســتان و عراق و با موضــوع همکاری های 

آموزشی و پژوهشی و تبادل استاد و دانشجو امضا شده است.
وی با بیان اینکه این تفاهم نامه ها در حال پیگیری و اجرا شدن 
است، گفت: توســعه همکاری های بین المللی با دانشگاه های 
کشــورهای هند، سوریه، لبنان، آســیای جنوب شرقی، اروپای 

شرقی و افریقا نیز از برنامه های دانشگاه اصفهان است.
هرسیج با تاکید بر اینکه دانشگاه اصفهان امسال فعالیت های خوبی 
در زمینه دیپلماســی علمی داشته است، خاطرنشان کرد: همکاری با 
برخی مراکز آموزش عالی کشورهای عضو »سازمان همکاری  اقتصادی 

هشت کشورِ در حال توسعه« از جمله این فعالیت هاست.
هرســیج با بیان اینکه رویدادهای بین المللی که امسال در دانشگاه 
اصفهان برگزار شــد نیز در مقایسه با ســال های اخیر بی نظیر بوده 
است، خاطرنشان کرد: نخستین کنگره بین المللی »دیپلماسی ملل« 
تیر امســال با حضور اســتادان و سفیران ۱۰ کشــور در این دانشگاه 

برگزار شد.
وی با اشاره به میزبانی دانشگاه اصفهان از نخبگان حاضر در پنجمین 
دوره اعطــای جایزه مصطفی)ص(، ادامــه داد: وزیر علوم مالزی مهر 
امســال به اصفهان ســفر کرد و تفاهم نامه های همکاری بین دانشگاه 

اصفهان با پنج مرکز آموزش عالی برتر مالزی منعقد شد.
رییس دانشگاه اصفهان با بیان اینکه توسعه همکاری با دانشگاه های 
افریقا نیز در ۲ هفته گذشــته مورد بررسی قرار گرفت، گفت: رویداد 
بین المللی » مدرســه زمســتانه« در چارچوب تفاهم نامه های منعقد 

شده با دانشگاه های مالزی، اسفند امسال برگزار می شود.
وی با تاکید بر نقش توسعه روابط بین المللی در رتبه بندی  دانشگاه ها، 
تصریح کرد: جایگاه دانشــگاه اصفهان امسال در رتبه بندی های معتبر 
جهانــی ارتقا یافت و امیدواریم در ســال های آینده در رده های بالاتر 

قرار بگیرد.
هرســیج با اشاره به اینکه حدود ۴۰ نفر از استادان دانشگاه اصفهان 
در بین دانشــمندان یــک و ۲ درصد برتر جهان در ســال جاری قرار 
گرفتند، خاطرنشــان کرد: این دانشگاه از نظر انتشار مقاله های علمی 

در نشریه های معتبر بین المللی نیز پیشرفت خوبی داشته است.
وی با اشــاره به تحصیل حدود یکهزار و 6۰۰ دانشجوی خارجی در 
دانشگاه اصفهان، افزود: ما به دنبال کیفی سازی در جذب دانشجویان 

خارجی هستیم.
دانشــگاه اصفهان با احتساب دانشکده های خوانسار و شهرضا دارای 
حــدود ۱۹ هزار دانشــجو و 66۰ عضو هیات علمی در ۴۱۰ رشــته 

تحصیلی و یکی از دانشگاه های جامع برتر کشور است.

امام جمعه بوشهر:

بوشهر گنج سرمایه گذاری 
استراتژیک است

نماینده ولی فقیه در اســتان و امام جمعه بوشــهر گفت:این استان در 
زمینه اقتصاد دریامحور، صنایع پایین دســتی انرژی هیدروکربنی ، نفت 
وگاز ، صنایع مرتبط با دانش هســته ای، تجارت الکترونیک و کشاورزی 

گنج سرمایه گذاری استراتژیک به شمار می رود.
به گزارش تریبون امروز، آیت الله غلامعلی صفایی بوشهری در نشست با 
مدیرعامل بنیاد برکت اظهار کرد: با توجه به وجود بیش از 6 میلیون اصله 
درخت خرما پیشــنهاد ما سرمایه گذاری بنیاد برکت برای ایجاد شهرک 

صنعتی خرما بود که امیدواریم هرچه زودتر این مهم اجرایی شود.
وی افزود: باید بررســی شــود که چرا در استان بوشــهر با درآمدهای 
هنگفت ارزش افزوده، حق آلایندگی و مسئولیت های اجتماعی همچنان 

محرومیت پابرجا است.
صفایی بوشهری یادآور شد: برای سرمایه گذاری برای ایجاد فرصت های 
شــغلی نباید نگاه جامع به حوزه اشتغال وجود داشته باشد بلکه ظرفیت 

استراتژیک هر استان بررسی شود.
وی با اشاره به اینکه استفاده ما از خلیج فارس به غیر از نفت و گاز صفر 
اســت عنوان کرد: پزشکی دریا فصل عظیمی از ثروت است و یکی دیگر 
از پیشــنهادات ما در حوزه تولید داروهای دریایــی و دریادرمانی، ایجاد 

شهرک تولیدات آبزیان اعم از دارویی و غذایی است.
امام جمعه بوشــهر ادامه داد: بوشهر استانی فوق العاده در انتقال ثروت 
به ستاد اجرایی فرمان امام )ره( است به این معنا که هر کاری که در این 

استان انجام شود هزینه نیست بلکه سرمایه است.
صفایی بوشهری اظهار داشت: باید در رابطه با سامانه رفع محرومیت برحسب 

دانش و مدیریت جهادی تدبیر دیگری در سطح ملی اندیشیده شود.
آیت الله صفایی بوشهری اضافه کرد: عدم وجود سامانه واحد در رابطه 
با آمار آمایشــی تخصصی محرومیت و گونه های محرومیت، عدم وجود 
ســند چشم انداز و اولویت ها و عدم مدیریت مرتبط با هم، نبود مدیریت 
اجرایی کارآمد و هماهنگ و نبود نظارت مؤثر از دلایل این موضوع است.

وی گفت: وقتی ظرفیت های استانی شناسایی شوند به راحتی می توان 
با ســرمایه گذاری به هر شکل باعث تولید اشــتغال و ثروت شد که هم 
محرومیت زدایی انجام شــود و هم تولید ناخالص ملی کشــور مناسب با 

وجود مواد اولیه و ظرفیت ها در آن استان رشد یابد.
مدیرعامل بنیاد برکت نیز در این دیدار گفت: هدف این ســفر استانی 
گسترش خدمت رسانی وسرعت بخشــی در طرح های بنیاد برکت ستاد 
اجرایی فرمان حضرت امام )ره( در اســتان بوشــهر اســت که با هدف 

توانمندسازی در مناطق کم برخورد دار استان در انجام است.
" محمد ترکمانه " افزود: در سفر قبل به بوشهر یکی از موضوعاتی که 
مصوب شد ایجاد شهرک خرمایی در این استان بود که اقدامات خوبی در 

این زمینه انجام شده است.

۲۵۰ میلیارد ریال برای 

آبرسانی به روستاهای 

»هلیه و بندرگاه 

بوشهر« هزینه شد

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان بوشهر گفت: تاکنون برای 

طرح های آبرســانی روستاهای هلیه و بندرگاه یاد شده ۲۵۰ میلیارد 
ریال اعتبار هزینه شده و برای اتمام طرح نیز ۱۰۰ میلیارد ریال اعتبار 

نیاز است.
به گزارش تریبون امروز، ابوالحســن عالی در بازدید از طرح یاد شده 
اظهــار کرد: عملیــات اجرایی طرح خط انتقال از آب شــیرین کن تا 
تاسیســات و خطوط انتقال روستاهای هلیله و بندرگاه مرکز استان و 
احداث مخزن یکهزار متر مکعبی، ایستگاه پمپاژ و ساختمان های کلر 

زنی و برق این روستاها ۷۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
وی افــزود: طول خــط انتقال از آبشــیرین کن تا تاسیســات آب 
روستاهای هلیله و بندرگاه پنج هزار و ۲۰۰ متر به اتمام رسیده است.

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان بوشهر تصریح کرد طول 
خط انتقال از تاسیسات تا روستای هلیله یک هزار و ۵۰۰ متر و طول 
خط انتقال از تاسیسات تا روستای بندرگاه به طول چهار هزار متر در 

حال اجرا است.
عالی ادامه داد:در طرح آبرســانی به روستاهای هلیله و بندرگاه یک 
باب مخزن یکهــزار متر مکعبی به همراه یک باب ســاختمان برق و 
کلرزنی و یک باب ســاختمان دیزل به همراه محوطه سازی و ایستگاه 

پمپاژ در حال اجرا است.
وی عنوان کرد: انتظار می رود با تکمیل این طرح وضعیت تامین آب 

شرب روستاهای هلیله و بندرگاه به میزان قابل توجهی افزایش یابد.

طرح سفیران کتاب 

در مدارس اصفهان 

آغازشد

رییس اداره  فرهنگی، هنری، اردوها و فضاهای پرورشــی آموزش و 
پرورش اصفهان از آغاز اجرای »طرح سفیران کتاب« در مدارس استان 

اصفهان با مشارکت دانش آموزان علاقه مند خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، مرتضی شکری روز یکشنبه افزود: این طرح 
در راســتای تفاهم نامه منعقد شده میان اداره کل آموزش و پرورش و 

نهاد کتابخانه های عمومی استان در حال اجراست.
وی اظهار داشت: در این راستا مقرر شد دانش آموزان توانمند 
و علاقه منــد در حوزه کتاب خوانی به عنوان »ســفیران کتاب« 

انتخاب شوند.
رییس اداره  فرهنگی و هنری، اردوها و فضاهای پرورشــی آموزش و 
پرورش اصفهان، هدف اصلی فعالیت ســفیران کتاب را ترویج فرهنگ 
کتاب خوانی میان کودکان و دانش آموزان عنوان کرد و گفت: سفیران 

کتاب نماینده کتابخانه ها در مدارس هستند.
وی افزود: در این طرح، دانش آموزان علاقه مند توســط کتابخانه ها 
شناســایی شــده و پس از انتخاب دانش آموزان مســتعد، دوره ها و 

کلاس هــای متنوع فن بیــان، مهارت های قصه گویی، روان شناســی 
رفتاری و گفتاری برگزار می شود تا بتوانند به عنوان سفیران کتابخانه ها 

در مدارس به ایفای نقش بپردازند.
شــکری با اشــاره به اهمیت کتابخوانی و مطالعه در بین دانش 

آموزان گفت: انس با کتاب، دانش آموزان را از آســیبهای اجتماعی 
دور می کند.

اکنون حدود یک میلیون دانش آموز در 6 هزار واحد آموزشــی در 
استان اصفهان مشغول تحصیل هستند.

سرپرست مدیریت عملیات عمومی جزیره خارگ :

میراث صنعتی" نفت 

"مغفول مانده است

سرپرست مدیریت عملیات عمومی جزیره خارگ از توابع شهرستان 
بوشــهر گفت: میراث صنعتی نفت در ایران دارای جایگاه مهم و قابل 
توجهی است و تبیین ، تحقیق ، شناسایی و معرفی دستاوردهای این 

صنعت ضروری است .
به گــزارش تریبون امروز، حســین احمدی در نشســت با مدیران 
اجرایی خارگ اظهار کرد: حوزه میراث صنعتی در ایران، علیرغم ۱۱۵ 
سال تجربه میراث صنعتی نفت، به عنوان دروازه ورود ایران به روزگار 
صنعتی )با تعریف مدرن آن(، آنقدر جدید و فعالان این حوزه انگشت 
شــمار هستند که هر مجال و فرصتی برای توسعه و ترویج بیشتر این 

حوزه را باید به فال نیک گرفت.
وی افزود: صنعت نفت در ایران و در جزیره خارگ نگین خلیج فارس 
با مشــارکت کارکنان ســخت کوش ایرانی و میزبانی آنها از دیگر اقوام و 
حتی ملیت ها در جزیره راهبردی خارگ نضج گرفت و پایه گذاشته شد.

احمدی با اشاره به اینکه خارگی ها از نخستین روزهای شکل گیری 
صنعــت نفت در ایــران، بر این صنعت حضوری تأثیرگذار داشــته اند 
تصریح کرد: شــیوه ، روش و منش برخورد مردم خارگ از تاسیسات 
فنی و عملیاتی، معماری و شهرســازی و سایر جلوه های آن همچون 
حوزه اجتماعی، تفریحی، ورزشی، هنری، نهضت ترجمه نفتی، سینما، 
بهداشت و درمان و مهم تر از همه اینها همزیستی مسالمت آمیز با سایر 
اقوام ، ادیان و ملیت ها از موضوعات بسیار مهمی هستند که می توانند 

مورد بررسی و پژوهش قرار گیرند.
احمدی یادآور شد: حوزه  میراث صنعتی، در ایران بسیار نوپا و جوان 

است کما اینکه در دنیا نیز هنوز فراگیر و گسترده نشده است.

مدیرعامل بنیاد برکت:

تمرکز بنیاد برکت بر 

توسعه اقتصاد دیار 

محور است

مدیرعامــل بنیــاد برکــت گفت: درکنــار نگاه بــه ابلاغ 
"سیاست های کلی توســعه دریامحور رهبر انقلاب"، از چند 

ســال پیش تاکنون تمرکز اصلی این بنیاد در استان های نوار 
ساحلی در بخش اقتصاد دریا پایه و آبزی پروی است.

به گزارش تریبون امروز، محمد ترکمانه در حاشیه بازدید 
از طرح پرورش صدف مروارید ســاز در اســتان بوشهر در 
گفت و گو با خبرنگاران اظهار کرد: بر پایه آمار رسمی تنها 
نزدیک به پنج درصد از ظرفیت ســواحل در حال استفاده 

و بهره برداری است.
وی افزود: بنیاد برکت با تمرکز بر توسعه اقتصاد دریا و حوزه 
آبزی پروری، از پنج سال پیش تاکنون پنج هزار و 6۰۰ طرح 
اشتغال زایی در بخش آبزی پروری و اقتصاد دریا حمایت کرده 

که بیش از یکهزار طرح آن در سال ۱۴۰۲ بوده است.
ترکمانه یادآور شــد: طرح های زنجیــره آبی مورد حمایت 
بنیاد برکت باید ویژه و مسئله حل کن باشند و زنجیره اقتصاد 

دریایی را تکمیل کنند.

مدیرعامل بنیاد برکت تصریح کــرد: این بنیاد در بخش 
دانش بنیان هــا از پنج ســال گذشــته تاکنــون در تفاهم با 
پارک های علم و فنــاوری از ۲ هزار و ۵۰۰ طرح دانش بنیان 

حمایت کرده که ۵۱۱ طرح برای سال ۱۴۰۲ بوده است.
ترکمانه افزود: بنیاد برکت در اســتان بوشــهر پارسال در 
بخش اشتغال زایی بیش از ۲ هزار و ۵۰۰ طرح اجتماع محور 
اقتصــادی اجرا کرد که تاکنون نزدیک بــه ۱۰ هزار فرصت 

شغلی به وجود آورده است.
او اضافــه کرد: بنیاد برکت امســال از ۲۴ طرح دانش بنیان 
شــامل تولید مرواریــد، نگهــداری و افزایش بهــره وری از 
کشتزارهای میگو و زنجیره آبزی پروری در مرکز رشد دانشگاه 

خلیج فارس بوشهر حمایت کرده است.
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نماینده مردم شــیراز و زرقــان در مجلس 
شــورای اســلامی، از پیگیــری مطالبــات 
جامعــه معلولان حوزه انتخابیــه خود اعم از 
افزایش حقوق تعیین شــده برای این قشر و 

مناسب سازی معابر شهری خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، علیرضا پاک فطرت در 
تشریح جزییات نشســتی که با جامعه معلولان و 
مســئولان مربوطه در این حوزه در حوزه انتخابیه 
خود داشته است، گفت: ما با تعدادی از افراد دارای 
معلولیت جســمی و مدیران کل حوزه بهزیستی و 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی این منطقه نشســتی 
داشتیم که نسبت به حقوق تعیین شده برای این 

قشر معترض بودند.
نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس شورای 
اسلامی، ادامه داد: آنها در این نشست به این نکته 
اشــاره کردند که حداقل حقوق تعیین شده برای 
جامعه معلولان پاســخگوی نیازهایشان نیست و 
حتی نمی تواننــد حداقل های درمانی یا تجهیزات 

اولیه خود را نیز تامین کنند.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم، یادآور شد: 
مناسب سازی معابر شهری ویژه جامعه معلولان از 
دیگر مطالبات این قشــر بود که درخواست کردند 

به طور جدی پیگیری کنیم.
عضو مجمع نمایندگان استان فارس در مجلس 

شورای اسلامی، با اشاره به وضعیت تامین نیروی 
انسانی در واحدهای تولیدی این منطقه، تاکید کرد: 
یکی از مشــکلات این واحدها تامین نیروی کارگر 
است چراکه بخش اعظمی از جوانان تحصیلکرده 

جویای کار در این منطقه حاضر نیستند در جایگاه 
کارگــر یا در حوزه فنی و تاسیســات این واحدها 
فعالیت کنند بنابراین تامین نیروی انسانی به یکی 
از مشــکلات واحدهای تولیدی این منطقه تبدیل 

شــده است که راه برون رفت از آن در گروی تغییر 
نظام آموزشــی و فرهنگی به منظور تامین نیروی 
انســانی بدون توجه به نــوع مدرک تحصیلی و بر 

اساس مهارت و توانمندی افراد است.

پاک فطرت مطرح کرد:

پیگیری مناسب ســازی معابر شهری استان فارس در جهت تحقق 
مطالبات جامعه معلولان

سلیمی مطرح کرد

مصادره اموال؛ راهکاری بازدارنده در 
مبارزه با مفاسد اقتصادی

عضو کمیســیون »اقتصادی« مجلس شورای اســلامی با بیان اینکه برخورد با 
مفاســد اقتصادی باید به نحوی باشــد که از ارتکاب مجدد جرم جلوگیری کرده 
و بازدارنده باشــد،گفت: مصادره اموال و احکام نظیری آن می تواند در مبارزه با 

فساد اقتصادی موثر باشد.
به گزارش تریبون امروز، اصغر ســلیمی با اشاره به برخورد با »مفاسد اقتصادی 
و ارزی« در کشور گفت: برخورد با مفاسد اقتصادی باید متناسب با جرم صورت 

گرفته باشد و هیچ مماشاتی در این موضوع پذیرفتنی نیست.
نماینده مردم »ســمیرم« در مجلس شورای اســلامی با بیان اینکه برخورد با 
مفاســد اقتصادی باید در زمان مناســبی صورت پذیرد، بیان کرد: به واقع افکار 
عمومی ناظر بر برخوردهای صورت گرفته با مفاسد است بنابراین این برخوردها 
باید به موقع رخ داده و محکومیت ها صورت گرفته در زمان مناسبی اعلام شود.

عضو کمیســیون »اقتصادی« مجلس شورای اســلامی با بیان اینکه برخورد با 
مفاسد اقتصادی باید بازدارنده باشد،تصریح کرد: برخورد با مفاسد اقتصادی باید 
به نحوی باشد که از ارتکاب مجدد جرم جلوگیری کرده و بازدارنده باشد. مصادره 

اموال و احکام نظیری آن می تواند در مبارزه با فساد موثر باشد.
این نماینده مجلس شــورای اسلامی با بیان اینکه بروز مفاسد اقتصادی باعث 
کاهش ســرمایه اجتماعی نظام می شود، اظهار کرد: کاهش سرمایه اجتماعی در 
پی ایجاد مفاســد اقتصادی به حاکمیت ضربه زده و می تواند باعث بی اعتمادی 

افکار عمومی شود.

عضو کمیسیون انرژی مجلس مطرح کرد؛

گام موثر مجلس برای کاهش ناترازی برق

عضو کمیسیون انرژی مجلس موافقت نمایندگان با فروش اوراق توسط وزارت 
نفت را گام موثری برای کاهش ناترازی صنعت برق دانست.

به گزارش تریبون امروز، حسین حسین زاده با اشاره به تصویب کلیات موضوع 
پرداخت بدهی وزارت نیرو به صنعت برق از طریق فروش ۳۰ هزار میلیارد تومان 
اوراق، گفت: با توجه به اینکه توسعه زیرساخت های صنعت برق در بسیاری موارد 
نیمه کاره مانده  است و تولیدکنندگان برق از وزارت نیرو طلبکار هستند مجلس 

شورای اسلامی با فروش اوراق به منظور توسعه نیروگاهی کشور موافقت کرد.
نماینده مردم لارســتان، خنج، گراش و اوز در مجلس شورای اسلامی با تاکید 
بر اینکه فروش اوراق می تواند بازوی کمکی وزارت نیرو برای کاهش ناترازی برق 
در تابستان باشد، ادامه داد: از آنجا که قطع برق صنایع علاوه بر بیکاری و تعدیل 

نیرو، کاهش ارزآوری و... را به دنبال خواهد داشت باید مانع از این اتفاق شد.  
عضو کمیســیون تلفیق لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ در مجلس شــورای 
اســلامی مطرح کرد: براســاس برنامه هفتم توسعه کشور، باید رابطه مالی 
وزارت نیرو و دولت به گونه ای اصلاح شــود که ضمن ایجاد استقلال مالی 
صنعت برق و قطع وابستگی به بودجه عمومی دولت، ناترازی مالی صنعت 
برق رفع شــود و انگیــزه اقتصادی کافی برای بهبــود بازدهی نیروگاه ها و 

کاهش تلفات در شبکه فراهم شود.

رئیس کمیسیون عمران مجلس عنوان کرد:

زمین برای ساخت مسکن روستایی باید 
رایگان باشد

رئیس کمیســیون عمران مجلــس با بیان اینکــه زمین برای 
ساخت مسکن روســتایی باید رایگان به متقاضیان داده شود که 
هم اکنون بنیاد مسکن آن را اجرایی نمی کند گفـت: این موضوع 

را در شورای عالی مسکن مطرح می کنیم.
به گزارش تریبون امروز، محمدرضا رضایی کوچی  با اشاره به 
ضرورت ارائه زمین رایگان به متقاضیان فاقد مســکن روستایی 
جهت ساخت خانه گفـــت: در شــهرها بابت واگذاری زمین به 
افراد واجد شرایط فاقد مسکن مبلغی دریافت نمی شود اما بنیاد 

مسکن این امر را در روستاها اجرایی نمی کند.
نماینده مــردم جهرم و خفر در مجلس با اشــاره به ضرورت ارائه 
زمین رایگان به متقاضیان واجد شــرایط در روستاها با هدف افزایش 
ماندگاری جمعیت و مهاجرت معکوس روستائیان، عنوان کرد: وقتی 
به فردی زمین رایگان و تســهیلات مناسب جهت ساخت ارائه شود، 
دیگر دلیلی برای مهاجرت به شــهر وجود ندارد اما متاســفانه روند 
تغییر کاربری ها و واگذاری زمین در روســتاها بســیار دشوار بوده و 
همیــن موضوع نیز یکــی از دلایل افزایش مهاجرت روســتائیان به 

شهرها است.
رئیس کمیســیون عمران مجلس شورای اســلامی با تاکید بر اینکه 
زمین باید رایگان در اختیار متقاضیان واجد شرایط قرار بگیرد؛ اظهار 
کرد: در این خصوص با رئیس بنیاد مسکن نیز صحبت کردم که مقرر 
شد موضوع در شورای عالی مسکن مطرح و پس از اخذ مصوبه لازم به 

روستائیان فاقد مسکن، زمین به صورت رایگان ارائه شود.
نایب رئیس کمیســیون تلفیق بودجه ســال ۱۴۰۳ کل کشور در 
خصوص افزایش تســهیلات ساخت مسکن روستایی به ۳۵۰ میلیون 
تومان، خاطرنشان کرد: افزایش تســهیلات ساخت مسکن روستایی 
آن هم با نرخ ســود پایین و بازپرداخــت بلند مدت، موجب افزایش 
انگیزه روستائیان و ماندگاری جمعیت و نیز بهبود روند ساخت و ساز 

در روستاها می شود.
رضایی کوچی افزود: هم اکنون روند ســاخت و ســاز در روستاها 
با توجه به تلاش های بنیاد مســکن مناســب بوده که این مســیر با 

افزایش تسهیلات بهتر هم خواهد شد.

عضو کمیسیون حقوقی و قضایی 

مجلس شورای اسلامی:

چند نرخی بودن ارزی 

نشان از رها بودن 

مدیریت ارزی دارد

نماینده مردم »شــاهین شــهر،میمه و برخوار« در مجلس شورای 
اســلامی با بیان اینکه شــکل گیری چند نرخ ارزی نشان از یله و رها 
بودن مدیریت ارزی کشــور دارد، گفت:البته رئیس کل بانک مرکزی 
تاکید دارند که ما از فضای یله و رها که در ســنوات گذشته به چشم 
می خــورد فاصله گرفتــه ایم و در حال حاضر مشــغول مدیریت این 
شرایط هستیم، با این حال ما باید نیتجه این اقدامات را در کف جامعه 

و بازار ببینیم.
به گزارش تریبون امروز، حسینعلی حاجی دلیگانی، با اشاره به 
ایرادات به »شکل گیری چند نرخ ارزی در اقتصاد کشور«، گفت: 
این مســئله یکی از آسیب زاترین مشکلات اقتصادی برای کشور 

محسوب می شود.
2 الی 3 نرخی شدن ارز هم در گذشته قابل پذیرش نبود!

نماینده مردم »شــاهین شــهر،میمه و برخوار« در مجلس شورای 
اسلامی گفت: ما در گذشته تاکید داشتیم که ۲ الی ۳ نرخی شدن ارز 
قابل پذیرش نیســت اما اینکه نرخ دلار در شرایط فعلی ۷ نرخ داشته 

باشد،به هیچ وجه قابل پذیرش نیست.
عضو کمیســیون حقوقی و قضایی مجلس شــورای اسلامی تصریح 
کرد: شکل گیری چند نرخ ارزی باعث مال اندوزی برخی افراد شده که 
از این تلاطمات ارزی ســوء استفاده می کنند. البته این افراد خودشان 

در ایجاد این تلاطمات نقش داشته تا بیشترین بهره را ببرند.
بانک مرکزی در زمینه دیپلماسی ارزی شروع خوبی داشته است

وی با بیان اینکه این قبیل رویکردهای ارزی باعث آســیب رســانی 
به کشور می شــود، تاکید کرد: البته بانک مرکزی براساس گزارشات 

خود اعلام داشته که سعی دارد به سمت ثبات ارزی حرکت کند. البته 
بانک مرکزی در زمینه دیپلماســی ارزی شروع خوبی داشته است. با 
این حال اگر کلیه اقدامات منجر به افزایش رکود در جامعه شود، این 

قبیل اقدامات ثمری نخواهد داشت.
حاجی دلیگانی بیان کرد: اگر اقدامات ثبات آفرین بانک مرکزی در 
راســتای  رونق تولید و عدم محدودیت برای این بخش و کاهش تورم 
باشد، حتما موثر خواهد بود.بنابراین تفاوت نرخ ارز برای کشور آسیب 

زاست و مشکلاتی را برای کشور و مردم درست می کند.
وی با بیان اینکه شکل گیری ۷ نرخ ارزی نشان از یله و رها بودن 
مدیریت ارزی کشــور دارد، بیان کرد:البته رئیس کل بانک مرکزی 
تاکید دارند که ما از فضای یله و رها که در سنوات گذشته به چشم 

می خــورد فاصله گرفته ایم و در حال حاضر مشــغول مدیریت این 
شــرایط هســتیم، با این حال ما باید نیتجه این اقدامات را در کف 

جامعه و بازار ببینیم.
تغییر در مدیریــت ارزی بایــد در بهبود وضعیت 

اقتصادی دیده شود
حاجــی دلیگانی با بیان اینکه بســیاری از مشــکلات ما از آمار و 
ارقام ارائه شــده نشــات می گیرد، تصریح کرد: آمار و ارقام از سوی 
مســئولین ارائه می شود اما آنچه که ما قبول داریم آن چیزی است 
که در کــف جامعه اتفاق می افتد. بالاخره مــا اگر ببینیم وضعیت 
اقتصادی مردم یک مقدار هم بهتر شده است، طبیعتا همین موضوع 

جای تشکر دارد.

نماینده مردم آبادان در مجلس گفت: برای تامین اعتبار 
پروژه های راهســازی آبادان هم نشستی با وزیر راه داشتم 
که مواردی در این باره مطرح شد و اعتبار لازم نیز مطالبه 
شده اســت که آقای بذرباش هم جهت تسریع در تکمیل 
این پروژه ها به معاونین خود دستورات لازم را صادر کردند 
تا اینکه بررســی های مورد نیاز صورت پذیرد و پس از آن 

هم اعتبار تامین شود.
به گزارش تریبون امروز، ســید محمد مولوی به اقدامات 
انجام شــده در حوزه انتخابیه اشــاره کــرد و گفت: برای 

پیگیری حل مشــکلات بهداشــت و درمان حوزه انتخابیه 
دیداری با مسئولان وزارت بهداشت داشتم که در این دیدار 
پیرامون تخصیص اعتبار و تجهیز مراکز درمانی صحبت شد 
و در این راستا نیز دســتوراتی در این رابطه از سوی وزیر 

صادر شد تا اقدامات لازم انجام گیرد.
وی افــزود: همچنین بــرای تامین اعتبار پــروژه های 
راهسازی آبادان هم نشستی با وزیر راه داشتم که مواردی 
در این باره مطرح شــد و اعتبار لازم نیز مطالبه شده است 
کــه آقای بذرباش هم جهت تســریع در تکمیل این پروژه 

ها به معاونین خود دســتورات لازم را صادر کردند تا اینکه 
بررسی های مورد نیاز صورت پذیرد و پس از آن هم اعتبار 

تامین شود.
نماینــده مردم آبادان در مجلــس گفت: در حوزه ورزش 
شهرستان آبادان نیز مشکلاتی وجود دارد که از جمله آنها 
کمبــود تجهیزات و عدم اعتبار کافــی برای تکمیل پروژه 
های ورزشی بوده اســت که این موضوعات در دیدار وزیر 
ورزش مطرح شــد و آقای وزیر نیز قول مساعد در راستای 

حمایت از ورزش آبادان داده اند.

نماینده مردم آبادان مطرح کرد:
اختصاص اعتبار برای تسریع در تکمیل پروژه های راهسازی آبادان

دکتر قالیباف در اجلاسیه اندیشکده های 

حکمرانی استانی تبیین کرد؛

جایگاه حلقه های 

میانی در نظام 

حکمرانی کشور

رئیس مجلس در اجلاســیه اندیشکده های حکمرانی استانی با بیان 
اینکه ضعف در مدیریت و ضعف در مدیران باعث انباشتگی مشکلات 
شــده و در هر دهه نیز یک ســری مشــکلات روی هم انباشته شده 
اســت گفت: نمونه آن ناترازی در آب، ناتــرازی در انرژی، ناترازی در 

بودجه سالیانه و ناترازی در حوزه مسائل پولی و بانکی است که بدون 
حلقه های میانی برطرف نمی شود.

به گــزارش تریبون امروز، دکتر محمدباقــر قالیباف رئیس مجلس 
شورای اســلامی در اولین اجلاسیه سراسری اندیشکده های حکمرانی 
و قانونگذاری اســتانی که صبح امروز)شــنبه، ۱6 دی ماه۱۴۰۲( در 
بهارستان برگزار شد، ضمن تســلیت شهادت جمعی از هموطنان در 
جریان اقدام تروریســتی گلزار شــهدای کرمان، گفت: این شهیدان، 
مظلومانه شــهید شدند و دشــمنان باید بدانند عبور از خط قرمزهای 

نظام حتماً پاسخ های محکمی به دنبال خواهد داشت.
جایــگاه حلقه های میانــی در نظام حکمرانی کشــورقالیباف توجه به 
اندیشــکده های حکمرانــی و قانونگذاری را یکــی از مهم ترین پایه های 
تحول دانست و با اشاره به مفهوم حلقه های میانی گفت: حلقه های میانی 
مجموعه هایی هســتند که به دســتگاه های دولتی و سیستمی وابستگی 

نداشته و برخاسته از مردم هستند که رسالت مهمی بر دوش دارند.
رئیس نهاد قانونگذاری کشورمان ادامه داد: با نگاهی به سازماندهی 

دوران دفاع مقدس، نحوه شکل گیری تیپ ها، لشگرها، بسیج و علت 
پنجگانه شــدن نیروهای نظامی را می بینیم که حلقه های میانی نقش 
مهمی در آن ها داشتند.وی در ادامه با بیان اینکه با نگاهی به مضمون 
»حلقه های میانی« که همواره مورد تأکید رهبری اســت می بینیم که 
نیروهای نظامی مختلف حاضر در جنگ و دوران دفاع از حرم از جمله 
فاطمیون و زینبیون را عمدتاً مردم تشــکیل می دهند، گفت: بسیاری 
از افرادی که در این حوزه ها فعال بودند، پیش از آن هیچ مســئولیت 
دولتی، اجرایی یا حتی نظامی نداشتند بلکه یک رزمنده عادی بودند.

دکتر قالیباف در ادامه با بیان اینکه اوایل جنگ تفکراتی وجود داشــت 
که جنگ نباید مردمی شــود، گفت: آن زمان هیچ شخص نظامی تصور 
نمی کرد یک تراشکار ساده بتواند لوله توپ تراش دهد و تجهیزات نظامی 
درســت کند و کسی تصور نمی کرد فردی که سرسیلندر درست می کند 
بتوانــد به صورت پرحجم گلوله بســازد اما دیدیم کــه این اتفاق افتاد و 
امروز نیز در مقابل نظام مســائل کشور که با پیچیدگی هایی روبرو است 

می توانیم با مردمی سازی برای مشکلات راه حل پیدا کنیم.
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دادستان عمومی و انقلاب بندر امام )ره( :

ترخیص ۶۱ هزار تن کالای اساسی از بندر 
امام )ره( توسط دادستانی

دادســتان عمومی و انقلاب بندر امام )ره( گفت: 6۱ هزار تن کالای اساسی با 
دستور دادستانی از انبارهای بندر امام )ره( ترخیص شدند.

به گزارش تریبــون امروز، محمدرضا جعفری اصــل در خصوص ترخیص این 
میزان کالای اساســی بیان کرد: این کالاها شامل سه محموله به وزن یک هزار، 
۲۵ هزار و ۳۵ هزارتن نهاده دامی بود که در انبارهای مجتمع ویژه اقتصادی بندر 

امام)ره( نگهداری می شدند.
وی گفت: پس از بررســی و برگزاری جلســه با متولیان امر و نهادهای نظارتی 
به منظور تسریع در مراحل اداری، آزادسازی و بارگیری این میزان کالا از انبارها 

انجام شد.
جعفری اصل با اشــاره به کوتاه شــدن زمان بارگیری کالاهای اساسی در این 
منطقه اقتصادی طی سال جاری، گفت: تسریع در آزادسازی کالاهای اساسی از 
این بندر باتوجه به نیاز بازار و به منظور پیشــگیری از فساد کالاها و فراهم شدن 

فضای جدید برای ذخیره کالاهای اساسی جدید انجام شد.
به گزارش تریبون امروز، کمیته تســریع و تسهیل تخلیه کالا از بندر امام )ره( 

توسط دادگستری خوزستان تشکیل شده است.

2۰ هزار لیتر مایع شوینده تقلبی در شهرستان 
باوی کشف شد

دادســتان عمومی و انقلاب شهرستان باوی گفت: یک واحد تولید و توزیع 
محصولات بهداشتی غیرمجاز و تقلبی در این شهرستان شناسایی و ۲۰ هزار 

لیتر مایع شوینده تقلبی کشف شد.
به گزارش به گزارش تریبون امروز، مصطفی یوسفی در خصوص این پرونده 
بیان کرد: به دنبال دریافت گزارشی از دانشگاه علوم پزشکی اهواز در خصوص 
فعالیت غیرمجــاز یک واحد تولید و توزیع محصولات بهداشــتی تقلبی در 
شهرســتان باوی دســتور قضایی برای تحقیقات و برخورد با عوامل مربوطه 

صادر شد.
وی ادامه داد: در همین راستا با اعزام ماموران قضایی به محل، ۲۰ هزار 
لیتر مایع شــوینده تقلبی با نشان جعلی در محل کشف و توقیف و یک 

نفر بازداشت شد.
یوسفی افزود: از مردم و ناظران حوزه بهداشت و سلامت درخواست می شود 
هرگونه مورد مشــکوک تهدید کننده ســلامت جامعه را به دستگاه قضایی 

استان برای انجام برخورد قانونی اطلاع رسانی کنند.
رییس کل دادگســتری خوزستان با اشــاره به معرفی ضابط خاص قضایی 
انتخابات در استان گفت: این افراد از زمان ثبت نام داوطلبان تا پایان برگزاری 
انتخابات و اعلام تایید نهایی نتایج انتخابات، از ســوی شــورای نگهبان، به 

عنوان ضابط خاص قوه قضاییه شناخته شده اند.
علی دهقانی اظهار کرد: برای ناظران معرفی شده در هر شهرستان از سوی 
شورای نگهبان، گواهی و شناسه ضابطی توسط دادستان همان منطقه صادر 

خواهد شد و وظیفه اصلی آن ها رصد جرایم و تخلفات انتخاباتی است.
وی تاکیــد کرد: نامزدهای انتخاباتی، قوانیــن مربوط به انتخابات و به ویژه 
قانون اصلاحی انتخابات مجلس شورای اسلامی مصوب ۱۴۰۲ را به طور کامل 
مطالعه کنند تا با آگاهی و شناخت جرایم و تخلفات انتخاباتی از وقوع جرایم 

از سوی آنان و هوادارانشان پیشگیری شود.
به گزارش تریبون امروز، بر اســاس اعلام دادگستری خوزستان طی سال 

جاری بیش از ۵۰ نفر اخلالگر امنیت و سلامت استان بازداشت شدند.
کمیته نظارت بر تخلفات انتخاباتی در فضای مجازی نیز از سوی دادگستری 

خوزستان تشکیل شده است.

نماینده شیلات ایران:

خسارت وارده بندر صیادی سلخ قشم را 
جبران می کنیم

نماینده ویژه معاون وزیر و رییس ســازمان شیلات ایران با اشاره 
به حادثه آتش ســوزی شب گذشته بندر صیادی سلخ قشم گفت: 
بدون شــک تا انتها در کنار صیادان این منطقه هستیم و خسارت 

وارده را جبران خواهیم کرد.
به گزارش تریبون امروز، مهدی دهقانی روز یکشــنبه در جریان 
بازدید از محل آتش ســوزی بندر صیادی ســلخ قشــم، از تشکیل 
ســتاد مدیریت بحران در این راستا خبر داد و افزود: برای کمک به 
خسارت دیدگان رایزنی با بانک ها جهت تامین تسهیلات مورد نیاز 

در دستورکار است و پیگیری های لازم انجام خواهد شد.
مدیرکل امور اســتان های سازمان شــیلات ایران بیان کرد: امید 
داریــم از طریق هماهنگی با دســتگاه های مرتبط اســتانی و ملی 
بتوانیم شرایط انجام مســاعدت های لازم جهت رفع مشکلات این 

صیادان فراهم سازیم.
پیگیری های اولیه از شرکت های بیمه برای جبران خسارت آغاز 

شده است
مدیرکل شیلات هرمزگان نیز در این بازدید با اشاره به اینکه بندر 
صیادی ســلخ یکی از بنادر صیادی تاثیرگذار اســتان است، گفت: 
مدیریت این بندر صیادی طبق قانون به بخش غیر دولتی )تعاونی 

صیادی( واگذار شده است.
مســعود بارانی تصریح کــرد: این بندر صیادی بــا بیش از ۲۰۰ 
فروند شناور صیادی و افزون بر یکهزار و ۵۰۰ صیاد بخشی از صید 

شهرستان قشم را به خود اختصاص داده است .
وی با اشــاره به اینکه از هیچ تلاشــی بــرای حمایت از صیادان 
خسارت دیده دریغ نخواهیم کرد، اظهار کرد: پیگیری های اولیه از 

شرکت های بیمه برای جبران خسارت آغاز شده است.
۱۳ فروند لنج بعد از ظهر روز گذشته ۱6 دیماه در اسکله صیادی 
بندر سلخ واقع در ساحل جنوبی جزیره قشم طعمه حریق شد که 
در این حادثه شــناورهای لنج صیادی بین ۴۰ تا ۱۰۰ درصد، یک 
دستگاه خودروی چینی تیگو، ۱۰ دستگاه موتور سیکلت و بخشی 

از سایه بان این اسکله صیادی دچار حریق شد.
در این راســتا پیرو دســتور معاون وزیر و رییس سازمان شیلات 
ایران، مشاور و مدیرکل امور اســتان های سازمان شیلات ایران به 
عنوان نماینده ویژه رییس سازمان شیلات ایران از محل آتش سوزی 

در بندر صیادی سلخ بازدید کردند.
پیــش از این نیز پنج فروند لنج بــاری و تجاری از جنس چوب 
به ترتیب در هشــتم اردیبهشت و شانزدهم مهرماه سال جاری در 

اسکله بهمن جزیره قشم، طعمه حریق شده بودند.

اســتاندار خوزستان گفت: در قبال حق آبه مربوط به طرح های تکمیل 
زنجیره صنایع پتروشــیمی و ایجاد پارک های پتروشــیمیایی امیدیه، از 
هلدینگ خلیج فارس خواســته شــد تا در اجرای بخشی از احداث خط 

انتقال آب ســد کوثر به برخی شهرهای استان را بررسی کند.
بــه گزارش تریبون امروز، علی اکبر حســینی محراب در نشســت با 
مدیــران هلدینــگ خلیج فارس در اســتانداری خوزســتان بر اجرایی 
تفاهم نامه همکاری با هلدینگ خلیج فارس در راستای اجرای طرح های 
تکمیل زنجیره صنایع پتروشــیمی و ایجاد پارک های پتروشــیمیایی و 
صنایع پایین دســتی تاکید کرد و گفت: این تفاهم نامه در جریان سفر 

رییس جمهور به خوزستان منعقد شده است.
وی ادامــه داد: این تفاهم نامه در راســتای اجــرای طرح های تکمیل 
زنجیــره صنایع پتروشــیمی، ایجاد پارک های پتروشــیمیایی و صنایع 

پایین دستی منعقد شده است.
حســینی محراب با بیان اینکه توســعه خوشــه های صنعتی صنایع 
پایین دســتی نفت، گاز و پتروشــیمی از جمله اهــداف این تفاهم نامه 
محسوب می شــود گفت: تسریع در اجرای طرح های پیش بینی شده در 
ایــن تفاهم نامه از اولویت های مربوط به پیگیری مصوبات ســفر رییس 

جمهور به خوزستان است .
اســتاندار خوزســتان تصریح کرد: زمین جانمایــی مربوط به احداث 
اجرای طرح های تکمیل زنجیره صنایع پتروشــیمی و ایجاد پارک های 
پتروشــیمیایی و صنایع پایین دســتی، مطابق بــا تفاهم نامه مذکور در 

شهرستان امیدیه جانمایی شده است.
وی بــا تاکید بــر اینکــه مجموعه مدیریت ارشــد اســتان با هدف 

رشــد اقتصادی و ایجــاد فرصت های شــغلی پایدار در اســتان، ایجاد 
زیرســاخت های لازم برای احداث این  طرح و اجرایی شدن مصوبه سفر 
دولت به خوزستان را در دســتور کار دارد افزود: هلدینگ خلیج فارس 
نیز متعهد است که بر اســاس دستورالعمل های سازمان صنایع کوچک 
و شــرکت های صنعتی ایران، اقدامات لازم جهت انجام مطالعات ۲ هزار 

و ۸۰۰ هکتار از اراضی شــهرک صنعتی تخصصی پتروشیمی امیدیه را 
انجام دهد.

اســتاندار خوزســتان تصریح کرد: در مرحلــه اول، ۲۸۰ هکتار برای 
احداث فاز اول طرح، آماده واگذاری به هلدینگ خلیج فارس اســت که 

در حال طی شدن مراحل قانونی است.




طرح انتقال آب سد کوثر به شهرهای خوزستان:

 هلدینگ خلیج فارس بررسی می کند

اخبار کوتاه

بسته سرمایه گذاری با چهار هزار 
نفر اشتغالزایی به هرمزگان 

پیشنهاد شد
استاندار هرمزگان از آمادگی یک مجموعه خصوصی 
برای ســرمایه گذاری چهار میلیارد یورویی و اشتغال 
چهار هزار نفری به صورت مســتقیم در اســتان خبر 
داد و گفت: ایــن طرح به صورت غیرمســتقیم برای 
۱۲هزار نفر اشتغالزایی خواهد داشت و در سطح ملی 
پیگیرهای زیادی برای جذب ســرمایه گذاری  داریم از 
این رو اعلام آمادگی برای این حجم از سرمایه گذاری 

برای ما ارزشمند است.
به گــزارش تریبون امــروز، مهدی دوســتی در 
نشست با مدیرعامل و مدیران هلدینگ پتروپالایش 
اصفهان با اشــاره به اعلام آمادگی این شرکت برای 
ســرمایه گذاری در هرمزگان اظهارکــرد: مجموعه 
دولت در استان هرمزگان به صورت تمام قد در کنار 
ســرمایه گذاران اســت، از این رو تمامی مجوزها در 
قالب کیف سرمایه گذاری در سریع ترین زمان ممکن 

اعطا خواهد شد.
وی عنوان کرد: زمین برای آغاز پروژه به قید فوریت 
تخصیص داده می شود و برای احداث سازه های دریایی 
و اســکله اختصاصی نیز نهایت همکاری انجام خواهد 
شــد، ضمن اینکه پیشــنهاد می کنیم که طی تفاهم 
نامه ای با سازمان بنادر و ایزوایکو از اسکله های موجود 

نیز استفاده کنید.
نماینده عالی دولت در اســتان هرمزگان اضافه کرد: 
هرمزگان علاوه بــر تمام مزیت هایی کــه دارد محل 
مطلوبــی برای تبادلات بین واحــدی و بین محصولی 
اســت چنانچه می توانید از ظرفیت های موجود در این 
اســتان و حتی استان های همســایه مانند کرمان نیز 

برای توسعه زنجیره ها بهره بگیرید.
وی توجه به توسعه طولی همزمان با توسعه خوشه ها 
در طرح های هلدینگ پتروپالایش اصفهان را جزو نقاط 
مثبت این مجموعه دانســت و گفت: آمادگی داریم در 
راستای افزایش تنوع محصولات و خوشه های صنعتی 
معــادن جدید به ویــژه در حوزه کانی هــای غیرفلزی 
واگذار کنیم ضمن اینکه اگر قصد ســرمایه گذاری در 
زنجیره آلیاژها داشــته باشــید معادن نیکل، کروم و 

سیلیس نیز برای ایجاد ارزش افزوده وجود دارد.
گفتنی اســت؛ هلدینگ پتروپالایش اصفهان، اعلام 
آمادگی کــرده چهار میلیارد یورو ســرمایه گذاری در 
اســتان انجام دهد که شــامل پتروشــیمی، زنجیره 
ارزش پروپیلن، پالایشگاه ۱۲۰ هزار بشکه ای، مجتمع 
تولید اوره، آمونیاک و پارک گوگردی، LAB ســوم و 
الکل های چرب اول، تانکفارم و تاسیسات بانکرینگ و 

واحدهای دیگر صنعتی و تولیدی می شود.

مدیر جهاد کشاورزی 

شهرستان دزفول :

آغاز پخت آزمایشی 

نان تافتون با آرد کامل 

برای نخستین بار 

مدیر جهاد کشاورزی شهرســتان دزفول پخت نان با آرد کامل 
را راهکار ارتقای کیفیت نان دانســت و گفت: پخت آزمایشی نان 
تافتون با آرد کامل برای نخســتین بار در نانوایی های شهرســتان 

دزفول آغاز شد.
بهروز قمرزاده اظهار داشــت: آرد کامل محصول آســیاب کردن 
کامل گندم اســت و همه اجزای گندم از جمله مغز، جوانه رویان 
و ســبوس را در بر می گیرد، که بــه دلیل برخورداری این نوع آرد 
از فیبر بالا، پروتئین ، مواد معدنــی و ویتامین ها دارای ارزش های 

غذایی بالایی است.
وی ارتقای کیفیت نــان را یکی از مطلبه های مهم مردم دزفول 
دانست و ادامه داد: آرد کامل به دلیل دارای بودن ارزش غذایی بالا 
علاوه بر بهبود کیفیت نان در سلامت سیستم گوارش و کنترل قند 

خون نقش بسزایی دارد.
مدیر جهاد کشاورزی دزفول با بیان اینکه هم اکنون هفت واحد 
نانوایی بربری در این شهرستان از آرد کامل برای تولید نان رژیمی 
اســتفاده می کنند، تصریح کرد: نان تافتون اصلی ترین نان ســفره 
مردم در دزفول اســت به همین دلیل تولید نان تافتون با استفاده 
از آرد کامل گندم به صورت آزمایشی در یکی از واحدهای نانوایی 

شهرستان آغاز شد.
وی ادامــه داد: میان اجزای زنجیره تولید نــان در دزفول برای 
ارتقای کیفیت نان تولیدی در این شهرســتان هــم افزایی ایجاد 
شــده است که در این راستا کارخانه آرد شهرستان به زودی تولید 
آرد کامل را افزایش می دهد و ایــن آردها با همکاری نانوایی های 

منتخب نان تافتون رژیمی در اختیار همشهریان قرار می گیرند.
قمــرزاده اظهار کرد: نشســت کارشناســی و تخصصی پیرامون 
ارتقای کیفیت نان های تولیدی در دزفول در راســتای استفاده از 
روش های علمی برای بهبود کیفیت نان تولیدی شهرستان برگزار 

شد و استمرار این نشست های تخصصی در دستور کار قرار دارد.
وی با اشــاره به ظرفیت های علمی بسیار بالای مرکز تحقیقات 
و آموزش کشــاورزی و منابع طبیعی صفی آباد دزفول گفت: مرکز 
تحقیقات کشــاورزی صفی آباد و دانشــگاه علوم پزشکی دزفول 
پژوهش های متنوع و گسترده ای پیرامون روش های بهبود کیفیت 
و سلامت نان انجام داده اند که اجرایی کردن نتایج این پژوهش ها 

می تواند موجب بهبود چشمگیر کیفیت نان در دزفول شود.
مدیر جهاد کشــاورزی دزفــول اظهار کرد: گنــدم تولیدی در 
خوزســتان با داشــتن بالاترین پروتئین و گلوتن مرطوب به طور 

کامل برای تولید نان مرغوب مناسب است.
وی ادامه داد: بهره گیری از روش های نوین علمی، بسترســازی 
برای ورود شــرکت های دانش بنیان، ایجاد کارگاه های آموزشــی 
به منظور اصلاح روش پخت، تجهیــز نانوایی ها، بالا بردن کیفیت 
دستگاه های پخت و همچنین استفاده از آرد کامل به منظور تولید 
نان مرغوب یا رژیمی از جمله اقدامانی اســت که می تواند موجب 

تحولی در این صنعت شود.
قمر زاده تصریح کرد: دســتاوردهای این نانوایی های منتخب در 
تولید نان با آرد کامل استخراج شد و این الگو در ماه های آینده به 

تمام نانوایی های شهرستان گسترش می یابد.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان:

برنامه های اعتکاف امسال مبتنی 
بر ظرفیت های مردم تدوین شود

نماینده ولی فقیه در هرمــزگان گفت: تدوین 
فعالیت هــای فرهنگی نظیر اعتــکاف مبتنی بر 
ظرفیت هــای مردمی باعث دوام و ماندگاری یک 

فرهنگ و آئین خواهد شد.
بــه گــزارش تریبون امــروز، حجت الاســلام 
وامســلمین محمد عبادی زاده در جلســه ستاد 
برگزاری اعتکاف اســتان هرمزگان که با حضور 
مدیرکل ســازمان تبلیغات اســلامی هرمزگان، 
ائمه جماعات مســاجد برگــزار کننده اعتکاف و 
فعالین فرهنگی عرصه اعتکاف در سالن جلسات 
دفتر امام جمعه بندرعباس برگزار شــد، با اشاره 
به اهمیــت اقامه فریضه های الهی، اظهار کرد: بر 
اســاس آیات و روایات اقامه فریضه های الهی از 
انجام آن ها دارای ارزش بیشــتری است، چراکه 
اقامه یک فریضه الهــی مانند نماز تنها به معنی 
نمــاز خواندن نیســت بلکه به فرهنگ ســازی و 

ترویج نماز در جامعه، اقامه گفته می شود.
وی بــا ذکر این نکته که افــراد فعال در زمینه 
فرهنگ ســازی و ترویج فرهنــگ اعتکاف دارای 
پاداش عظیم الهی هســتند، بیــان کرد: اعتکاف 
بعد معنــوی انســان ها به خصــوص جوانان را 
تقویت می کند و این مهم را می توان در راستای 
تحقق بیانیه گام دوم انقلاب اســلامی و عمل به 
فرمایشات ولی فقیه یعنی معنویت گرایی دانست 
که خود این امر نیز دارای فیض جداگانه ای است.

نماینــده ولی فقیــه در هرمزگان با اشــاره به 
لــزوم مردمی کــردن فعالیت هــای فرهنگی و 
دینی، تصریح کرد: تدویــن فعالیت ها مبتنی بر 
ظرفیت هــای مردمی باعث دوام و ماندگاری یک 
فرهنگ و آئین خواهد شــد چراکــه مردم برای 
اجرای برنامه های خود منتظــر نهادهای دولتی 
و مســئولین نخواهنــد بود امــا فعالیت مدیران 
دولتی و حاکمیتی در اجــرای برنامه ها با تغییر 

پست های مدیریتی دچار نوسان خواهد شد.
حجت الاســلام عبادی زاده تصریح کرد: دخیل 
شــدن مردم  در امر تدوین برنامه های غدیر یک 
نمونه و الگوی موفق مردمی سازی فعالیت ها بود 
که تغییر آن در سطح استان قابل مشاهده است.

وی با بیان اینکــه ترویج نذر و وقف اعتکاف 
از اهمیت ویژه ای برای فرهنگ سازی در زمینه 
اعتکاف محســوب می شــود، خاطرنشان کرد: 
ترویج نذر و وقــف اعتکاف می تواند درآمدهای 
پایــدار بــرای برگزاری این مراســم مقدس را 

تامین کند.



رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:

اولین مرحله طرح 
واکسیناسیون تکمیلی فلج 

اطفال در هرمزگان آغاز شد
رئیس دانشگاه علوم پزشــکی هرمزگان گفت: اولین مرحله 

طرح واکسیناسیون تکمیلی فلج اطفال در هرمزگان آغاز شد.
بــه گزارش تریبون امروز، غلامعلی جاودان با اشــاره به آغاز 
اولین مرحله طرح واکسیناسیون تکمیلی فلج اطفال، اظهارکرد: 
حفظ دستاوردهای برنامه ریشه کنی فلج اطفال در کشور ما از 
حساســیت ویژه ای برخوردار اســت. هرچند که تلاش ها برای 
کامل کردن برنامه ریشه کنی فلج اطفال در دو کشور بومی فلج 

اطفال یعنی افغانستان و پاکستان همچنان ادامه دارد.
وی افزود: آخرین آمار موارد شناســایی شده در سال ۲۰۲۳ 
تعــداد ۱۲ مورد بوده کــه 6 مورد در افغانســتان و 6مورد در 
پاکســتان گزارش شده اســت و وجود مرز مشترک با این دو 
کشــور، نشــان دهنده خطر بالای انتشــار مجدد بیماری در 
کشــورمان اســت و در هر زمان خطر بازگشت مجدد بیماری 
به کشــور وجود دارد.جاوادن اظهار کرد: تداوم وضعیت عاری 
از پولیو طی ســال های ۲۰۰۱ تا ۲۰۲۳ میلادی مبین تلاش 
همه همکاران در سطوح مختلف بهداشتی در جهت دستیابی 
به پوشش بالای واکسیناسیون جاری و انجام با کیفیت عملیات 

ایمن سازی تکمیلی سالیانه بوده است.
وی اضافه کرد: این طرح از فروردین ماه سال ۱۳۷۳ در کشور 
ایران آغاز شده و کماکان هرساله در دو مرحله در مناطق هدف 
اجرا می شــود. مطابق با توصیه های ســازمان بهداشت جهانی 
ضروری اســت برای حفظ این دســتاورد بــزرگ و به حداقل 
رســاندن خطر ورود و چرخش مجــدد ویروس پولیو عملیات 
سالانه ایمن ســازی تکمیلی در ۲ نوبت به صورت فعال و خانه 
به خانه انجام شــود.جاودان با بیان اینکه نحوه اجرا در استان 
و شهرستان بندرعباس به دو شــکل انجام می شود، گفت: در 
مناطق روســتایی و حاشیه شــهر بندرعباس به صورت خانه 
به خانه توســط تیم های عملیاتی و در ســایر مناطق شهری 
بندرعبــاس با مراجعه حضوری والدین بــه مراکز و پایگاه های 

بهداشتی نزدیک محل سکونتشان این طرح انجام می شود.
وی افزود: این طرح در سایر نقاط استان، به صورت خانه به 
خانه توسط یک هزار و ۴۷۴ تیم عملیاتی دو نفره بهداشتی با 
کارت شناسایی مورد تایید دانشگاه با مراجعه به درب منازل 
هم استانی ها و خوراندن دو قطره خوراکی فلج اطفال اجرایی 
می شود.رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان بیان کرد: تعداد 
کل خانواری کــه در این طرح در مرحله اول بازدید خواهد 
شد حدود ۵۷6 هزار و ۳۹ خانوار است. که ۵۵۰ هزارو ۴۱۴ 
خانــوار ایرانی و ۲۵هزار و 6۲۵ خانوار غیرایرانی هســتند. 
همچنین تعداد کل کودکان زیر ۵ سالی که در این طرح در 
مرحله اول واکسینه می شوند حدود ۱۸۴ هزارو ۳۵۵ کودک 
اســت. که ۱6۸هزار و۲۲۰ کــودک ایرانی و ۱6 هزار و۱۳۵ 

کودک غیر ایرانی هستند.
جاوادن افزود: گروه هدف این طرح کلیه متولدین ۱6 دی ماه 
۱۳۹۷ به بعد هســتند. تعداد کل پرسنل بهداشتی که در این 
طرح مشارکت دارند ۲ هزار 6۲۲ می باشد و ۷۷۳ نفر داوطلبین 
سلامت نیز در طرح با مرکز بهداشت استان همکاری می کنند.
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دبیر تشکل احیاء کنندگان تالاب بین المللی کمجان معتقد 
است؛ سال هاست که متولیان تالابها از موضع انفعال، مطالبات 
زیستگاهی را قربانی ســلیقه های شخصی می کنند و از رسالت 

شان فاصله گرفته اند.
به گزارش تریبون امــروز به نقل از فارس، مدیر کل حفاظت 
محیط زیســت اســتان فارس چندی پیــش از مرگ تدریجی 
تالاب های فارس خبرداد و سرمنشــاء آن را تغییرات اقلیمی و 

برداشت های بی رویه آب از منابع زیرزمینی دانست.
عطا پورشــیرزاد در حالی از وجود ۱۴ تالاب استان خبر داد 
که  ۵ تالاب این اســتان ثبت کنوانسیون رامسر است اما هیچ 
اشــاره ای به تنها ســایت و تالاب بین المللی نیمه جان استان 

)کمجان( نکرد.
در این گفتگوی خبری نه تنها اشــاره ای به سدسازی  و 
خشکاندن مســیر رودخانه ها خصوصاً رودخانه کُر نشده، 
بلکه هیچ اشــاره ای هم به عدم تعهــد به اجرای مصوبات 
دســتگاهی از ســوی متولیان آب در خصوص عدم توزیع 

عادلانه آب نشده است.
برخی از فعالین زیست محیطی با اشاره به موارد مطرح شده 

مراتب اعتراض خود را به گوش رسانه ها رساندند.
در همین رابطه دبیر تشکل احیاء کنندگان تالاب بین المللی 
کمجان در گفت و گو با ایلنا تالاب ها را اکوسیستم هایی دانست 

که همچنان برای متولیان شان غریب هستند.
ضعف اثر گذار در گستره تالابی فارس

سیروس زارع افزود: استان پهناور فارس از جمله استان هایی 
اســت که به لحاظ تعداد و گســتره تالابی جایگاه اولویت دار 
عناوین زیســت بوم های آبی را به خود اختصاص داده است اما 
به لحاظ عملکردی از ســوی متولیــان ضعف اثر گذاری در آن 

مشهود است.
دبیر تشــکل احیاء کننــدگان تالاب بین المللــی کمجان با 
یادآوری اینکه بختگان پس از ارومیه و هامون بیشترین وسعت 
پهنــه تالابی را به خود اختصاص داده اســت، عنوان کرد: بعد 
از بختگان طشــک، کمجان، ارژن، پریشان در کنوانسیون بین 
المللی تالاب ها، رامســر ســایت های اســتان فارس می باشند، 
تالاب های مهارلو، آس و پاس، کافتر، هفت برم، هیرم، هرمود، از  

جمله زیستگاه هایی هستند که از اهمیت ویژه ای بر خوردارند.
دارنده جایزه جهانی انرژی گلوپ اتریش در سال ۱۴۰۰ تاکید 
کرد: کارکرد های تالابی  پهنه های آبی یاد شــده در معادلات 
آبی متولیان آب اســتان فارس متناسب با نیازشان مورد وثوق 

قرار نگرفته است.
زارع تصریح کرد: جای تامل اســت که چرا متولیان تالاب نیز 
مطالبات تالاب هــا را در حد و اندازه نیــاز و اثر گذاری آنها بر 
سلامت اســتان فارس مطرح نمی کنند و گاهاً بصورت موردی 
و یک خط در میان از آنها نام می برند در حالیکه معلوم نیســت 

ضعف از کجاست.
وی  ابراز کرد: جای سئوال است که ملاک تمرکز متولیان به 

نام تالابها اما فاقد خروجی اثر گذار بر تالاب هاست.
دارنده نشــان قهرمان تالابی کشــور بیان داشت: مشارکت و 
آموزش در شعار محیط زیســت واژه ی کار آمدی نبوده است؛ 
بررسی کوتاهی واقعیت اعمال سلیقه شخصی در عدم عدالت و 

توجه منصفانه به زیستگاه ها را محرز می کند.
زارع ادامه داد: آنچه مســلم اســت عدم انگیزه برای حفظ 

زیستگاه های نیمه جان و عدم تمایل به حفظ تالاب های زنده 
است که با بررسی تالاب ها مکشوف خواهد شد که تالاب های 
خشکیده بیشــترین اعداد و ارقام  را به خود اختصاص داده 
انــد، در حالی که هیچ خروجی اثر گــذاری بر بهبودی این 
تالاب ها متصور نیســت و جز سندهای آرشیوی در واقعیت 
شــاهد تغییری در وضعیت تالابها نیستیم که همین موضوع 
مصداق بارز عدم توجه به رســالت عظیم متولیان  به تالاب 

بین المللی "کمجان" است.
هزینه هایی که از جیب مردم داده می شود

به گفته وی؛ این تالاب طی ۱۵ سال فعالیت خودجوش جامعه 
محلی بعد از قریب به بیست سال خشکی کامل از سال ۱۳۸۸ 
فعالیت های احیایی آن شروع شده و همچنان هزینه های این 

تالاب توسط گروه احیاء کنندگان تالاب تامین می شود.
دارنده عنوان پروژه موفق زیســتی در سال ۱۳۹۴ ابراز کرد:  
عــدم توجه معنا دار به تالاب کمجان جــای تامل دارد؛ انتظار 

می رود علت این بی توجهی مورد واکاوی قرار گیرد.
عضو شورای تشــکل های تالابی کشور خاطرنشان کرد: احیاء 
این تالاب موفقیت آمیزترین حرکت مردمی در راســتای نجات 
تالاب در ســطح کشور بود و با توجه به تنوع زیستی غنی فون 
و فلور این تالاب و تعدد رکورد گونه های نادر و زادآور طی این 
ســالها می توانســت به عنوان الگویی موفق برای سایر زیستگاه 

های مشابه معرفی شود.
وی ادامه داد: در حالی که  که طی ســالهای اخیر نه تنها به 
این تالاب توجه نمی شود  بلکه زاویه معنادار با این تالاب تعجب 
جامعه زیستی را بر انگیخته و جالب تر اینکه طی چند سال اول 
روند احیایی تالاب کمجان عناوین خاص کشــوری و پس از آن 

بین المللی  به احیاء کنندگان تقدیم شد.
 ابهام معنا دار در توزیع منابع تالابی

زارع اضافــه کرد: با کســب همه این عناویــن، عدم توجه به 

نیازهای اجرایی این تالاب جای سوال دارد و مهم تر اینکه طی 
۱۵ فعالیت احیایی، وظیفه ذاتی دستگاهی با توجه به مکاتبات 
متعدد از جملــه تدقیق مرز و تعیین ردیــف اعتباری، تعیین 
تکلیــف برنامه حفاظتی  و ایجاد ســاختار پایش در این تالاب 

مورد توجه قرار نمی گیرد.
 وی تاکید کرد: هر ساله جهت نیازهای اجرایی این تالاب که 
شامل ترمیم، ایجاد آب بند و عملیات خاکی، حفاظتی می شود 
از منابع شخصی و کمک خیرین و علاقه مندان به محیط زیست 
که به سختی تامین می شــود نیازمندیم  و باید دست به دامن 
مردم شــویم تا جهت رفع  نیازهای پایداری تــالاب،  با اقبال 
همراه شــود، در حالیکه هزینه کرد منابع تالابی در ابهام معنا 

داری است و  کجا هزینه می شود خدا داند.
دبیــر گروه احیاء کنندگان تالاب بیــن المللی کمجان تاکید 
کرد: تنها زیســتگاهی که می تواند در مرکــز فارس با توجه به 
خشکی سایر تالاب ها مامن امنی برای زمستان گذرانی پرندگان 
مهاجر مورد توجه باشــد، قربانی کج سلیقگی می شود تا جایی 
که حتی از بردن نام این تالاب پرهیز می شود و مهمتر اینکه این 

تالاب از دید کارشناسان کشوری مخفی می ماند.
زارع گفــت: آنچه مهم اســت خواســت و اراده جامعه احیاء 
کنندگان تالاب است که طی این سالها با فعالیت مستمر، تلاش 
و سعی مضاعف بر احیاء، توسعه و پایداری تالاب کمجان اصرار 
ورزیده اند تا شــاید در این وانفسای چالش های زیستی سخنی 
بــرای نجات آب و خاک ایــن مرز و بــوم در مجامع داخلی و 
خارجی با گذشتن از مال و جان خویش داشته باشند و جامعه  
انســانی مجاور تالاب در بخش های کربال و توابع ارسنجان را از 

قرار گرفتن در معرض خطر ریز گرد نجات دهند.
او ابراز امیدواری کرد که روزی شاهد عدالت عملکردی تالابی 
از ســوی متولیان این زیست بوم های موثر و مفید برای جامعه  

انسانی باشیم.

7 اقتصاد

فرماندار ویژه شهرستان فسا خبر داد:

تحقق ۱3۰ درصدی ایجاد اشتغال در 
شهرستان فسا

فرماندار ویژه شهرســتان فســا در جلســه اولین رویداد مردمی اشتغال که با 
محوریت تامین نیروی کار مورد نیاز کارفرمایان برگزار شد تحقق ۱۳۰ درصدی 
ایجاد اشتغال در شهرستان فســا را نمایانگر تلاش مسئولین و استفاده بهینه از 

ظرفیت ها دانست.
به گزارش تریبون امروز، محمدصادق صفرپور در جلســه اولین رویداد مردمی 
اشــتغال که با محوریــت " تامین نیروی کار مورد نیاز کارفرمایان" برگزار شــد 
تحقق ۱۳۰درصدی ایجاد اشتغال در شهرستان فسا را نمایانگر تلاش مسئولین 

و استفاده بهینه از ظرفیت ها دانست
وی در ادامه افزود: سیاســت های دولت در حوزه اشــتغال به ویژه در کاهش 
نرخ بیکاری و ایجاد تحولات مثبت در بازار کســب و کار بر مبنای اســتفاده از 
ظرفیت های موجود در هر شهرستان است که با توجه به اقدامات انجام شده ، ما 
در ســال ۱۴۰۱ به آمار تحقق اشتغال به میزان ۱۳۰٪ دست یافتیم که این آمار 

فراتر از عدد تکلیفی برای این شهرستان است 
صفر پور با بیان اینکه آمار مذکور در سامانه ی رصد اشتغال ثبت شده، تصریح 
کرد : این ســامانه به منظور راستی آزمایی و شفاف سازی در حوزه اشتغال و در 

زمینه ارتباط کارجویان و کارفرمایان است
فرماندار ویژه فســا در بخش دیگری از ســخنان خود ابراز داشــت: حوزه های 
صنعت ، کشــاورزی و خدمات از مهمترین حوزه های ایجاد اشــتغال در ســطح 
شهرســتان بوده و حدود ۳۱۵۰ شغل در سال گذشــته ایجاد شده ، در حالیکه 

تعداد آمار تکلیفی شهرستان ، ۲۵۰۰ شغل بوده است 
در ادامه، ســرهنگ راحت طلب فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه، رستمیان 
رئیس اداره کار، تعاون و رفاه اجتماعی و جوکار رئیس اداره فنی و حرفه ای ، هر 
کدام در زمینه فعالیت های مجموعه تحت مدیریت خود مطالبی را مطرح نمودند.

مدیرکل راه و شهرسازی فارس مطرح کرد:

راه اندازی ستاد نوسازی بافت فرسوده شیراز
مدیرکل راه و شهرســازی فارس گفت: با توجه به اینکه سهم عمده بافت های 
فرســوده استان مربوط به کلان شهر شیراز اســت، بنا به دستور استاندار فارس، 
ستاد نوسازی بافت فرسوده شیراز توسط فرمانداری و شهرداری شیراز راه اندازی 

خواهد شد.
به گزارش تریبون امــروز، محمدرضا طالبان بازآفرینی را راهکاری تخصصی و 
اثرگذار در ساماندهی بافت تاریخی و فرهنگی شیراز دانست و افزود: شیراز یکی 
از معدود کلان شــهرهای ایران به شــمار می رود که بخش قابل توجهی از بافت 
تاریخی آن حفظ شده و اجماعی مثبت برای حفظ و احیای آن در سطوح مختلف 

شکل گرفته و تقویت شده است.
مدیرکل راه و شهرســازی فارس گفت: بر اســاس مصوبه آخرین جلسه ستاد 
بازآفرینی شــهری فارس به ریاست استاندار، ســهم این استان برای نوسازی در 

بافت های فرسوده ۳۵ هزار و ۳۲۵ واحد اعلام شد.
وی با بیان اینکه سهم نوسازی هر یک از شهرهای استان بر اساس درصد بافت 
فرســوده آنجا اعلام خواهد شد، گفت: فرصت مناســب برای نوسازی بافت های 

فرسوده با سهم ۳۵ هزار واحدی فراهم است.

رویداد ملی »نوآیند 3« در دانشگاه شیراز 
برگزار شد

رویداد ملــی نوآیند با موضوع »هوش مصنوعی و آینده« به میزبانی دانشــگاه 
شیراز برگزار شد.

به گزارش تریبون امروز، مدیر مرکز نوآوری تخصصی علوم انســانی دانشــگاه 
شــیراز در حاشیه  آیین گشــایش این رویداد گفت: رویداد ملی نوآیند، هرساله 
به همت گــروه آینده پژوهی دفتر حکمرانی مرکز پژوهش های مجلس شــورای 
اســلامی برگزار می شــود که فصل اول رویداد امســال )به عنوان سومین سال 

برگزاری این رویداد(، به موضوع هوش مصنوعی اختصاص یافته است.
سیداسماعیل مســعودی افزود: رویداد نوآیند ۳ به دنبال کشف مسائل نوپدید 
آینــده در عرصه  هوش مصنوعی با ایجاد مشــارکت عمومــی در میان نخبگان، 

اندیشمندان، صاحب نظران و دغدغه مندان این موضوع است.
به گفته  وی، این رویداد به بررسی فرصت ها و چالش های استفاده از این فناوری 
نوین در ســه محور حکمرانی هوش مصنوعی، هوش مصنوعی و آموزش و هوش 

مصنوعی و مسائل اجتماعی اختصاص یافته است.
 مســعودی تصریح کرد: این رویداد که به میزبانی مرکز نوآوری تخصصی علوم 
انسانی دانشگاه شیراز ترتیب یافته است، با همکاری کارگروه هوش مصنوعی اتاق 
فکر اســتانداری فارس و با حضور اســاتید، دانشجویان، شرکت های دانش بنیان، 
ســازمان های دولتی و دیگر صاحب نظران برگزار شــده است و در این نشست، 
ظرفیت هــا و چالش های تأثیر هوش مصنوعی بر ابعــاد مختلف زندگی ازجمله 
مسائل اجتماعی، آموزش و دسترسی به اطلاعات و داده ها و پیامدهای نوپدیدی 

که به واسطه ی توسعه ی هوش مصنوعی در آینده خواهیم داشت، بررسی شد.
تدوین سند ملی توسعه هوش مصنوعی در دست اقدام

رئیس فراکسیون هوش مصنوعی و حکمرانی داده های مجلس شورای اسلامی 
نیز در این نشست از تدوین سند ملی توسعه هوش مصنوعی در آینده ای نزدیک 
خبر داد و گفت: این سند قرار است ظرف 6 ماه بعد از ابلاغ برنامه  هفتم توسعه 
از سوی مرکز ملی فضای مجازی با همکاری وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، 
معاونت علمی ریاست جمهوری و دیگر نهادهای مرتبط وزارت عتف تدوین شود 

و به تصویب شورای عالی فضای مجازی برسد.
 رضــا تقی پور افزود: مهم ترین ســرفصل این برنامه تعییــن وظایف و تعریف 
نهادهای مســئول و شــاخص هایی است که براســاس آن ها میزان پیشرفت در 

حوزه های مختلف در زمینه هوش مصنوعی اندازه گیری و برنامه ریزی شود.
رئیس فراکسیون هوش مصنوعی و حکمرانی داده های مجلس شورای اسلامی 
با بیــان اینکه در ایــن دوره از رویداد ملی نوآیند با برگــزاری پیش رویدادها و 
نشســت های تخصصی در دانشــگاه ها و دیگر مراکز علمی و تحقیقاتی کشــور 
ایده هــای صاحب نظران در زمینه پیامدســنجی هوش مصنوعی توســط مرکز 
پژوهش های مجلس شورای اسلامی گردآوری و تدوین خواهد شد، ابراز امیدواری 
کرد: مباحث تخصصی مطرح شــده در پیش رویداد شــیراز و دیگر نشست ها در 
تدویــن چارچوب های قانونی و حقوقی آینده در کشــور و نیز تنظیم مقررات و 

سیاست گذاری در حوزه هوش مصنوعی استفاده خواهد شد.
مدیــر گروه آینده پژوهی مرکز پژوهش های مجلس شــورای اســلامی هم در 
حاشــیه  این مراسم گفت: بررسی چگونگی استفاده از هوش مصنوعی، چالش ها 
و فرصت های اســتفاده از آن مانند استفاده نادرست و نداشتن حریم خصوصی، 
مســائلی چون بحث حکمرانی داده ها، دســت کاری شبکه های اجتماعی، تهدید 
مشاغل و همچنین ورود نیروهای اجتماعی، حذف کارهای تکراری، فرصت های 
آموزشــی، کمک به مســائل بهداشتی و ســلامتی ازجمله مباحثی است که در 
طول نشســت های رویداد نوآیند با حضور صاحب نظران و دغدغه مندان مطرح و 

تبادل نظر می شود.
 احمد کوهی اظهار کرد:  ایده ها و نظرات افراد شرکت کننده در بانک اطلاعاتی 
ذخیره می شود و مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی این ایده ها را به عنوان 
نگاشت مســائل هوشمندی زیست بوم حکمرانی ایران جمع بندی کرده و منتشر 

خواهد کرد تا این راهکارها، مبنایی برای اقدامات آینده کشور باشند.
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عدم برقراری عدالت در زیستگاه های فارس محرز است

مدیرکل سازمان هواشناسی 

استان فارس :

بارورسازی ابرها، 

فرآیندی پرهزینه 

که محیط زیست را 

تهدید می کند

مدیرکل سازمان هواشناسی اســتان فارس گفت: بارورسازی ابرها، 
فرایندی پرهزینه است که نه تنها مقرون به صرفه نیست بلکه تبعات 
زیســت محیطی نیز دارد، بنابراین در شــرایطی که با کاهش میزان 
بارندگی مواجه می شــویم بهتر است به سمت بهینه سازی مصرف آب 

حرکت کرد.
به گزارش تریبون امروز، امســال استان فارس روزهای کم بارشی را 
گذراند. تعداد روزهای بارانی و میزان بارش، به طرز محسوسی نسبت 
به سال های گذشته کمتر بود. به طوری که بر اساس اعلام هواشناسی 
فارس نسبت به سال زارعی گذشته، بیش از ۵۰ درصد کاهش بارندگی 

وجود داشته است.
این در حالی اســت که طبق پیش بینی ها مقرر بود اواخر آبان 
ماه و اوایل دی ماه جاری، بارش های ســنگینی در پیش رو باشد 
اما پیش بینی ها بر اساس مدل های موجود به درستی پیش نرفت 
و در روزهای اعلام شــده بارش های پراکنده با میزان اندک، فقط 

زمین را تر کرد.
زمین های زارعی و سدهای فارس در انتظار بارانی که نیامد!

بنابراین بارندگی امسال، زمین های زراعی و کشاورزی استان فارس 
که بیشتر اقتصاد آن متکی بر کشاورزی است را سیراب نکرد.

سدهای این استان نیز همچنان در انتظار بارش رحمت الهی هستند 
و ذخیره سدها برای مصارف شرب و کشاورزی یا صنعت نیز در شرایط 
نامساعدی به سر می برند. تعدادی از این سدها، امسال کمترین میزان 

آبگیری را داشتند و در شرایط بحرانی قرار دارند.
از آنجا که خلاء بارش های جوی، زنگ خطری برای مردم به حساب 
می آید و خشکســالی های متمادی را تشدید می کند،  مردم احساس 
نگرانی کرده و از پویشــی که بــا عنوان »تقاضای بارورســازی ابرها 
جهت بارانی شــدن استان فارس« در سامانه فارس من ثبت شده بود، 

استقبال کردند.
این پویش طی اندک زمانــی حدود ۷۰۰ امضا را به خود اختصاص 
داده اســت که جمع آوری این تعداد امضاء در عرض چهار روز، نشان 
می دهد که مردم به این موضوع به عنوان یک دغدغه جدی می نگرند.
در متن این پویش آمده اســت: چندین سال است که استان فارس 
رنگ برف و باران درســت و حســابی را به خودش ندیده و همین امر 
باعث شده آلودگی محیط زیست و خشکسالی در استان فارس افزایش 
پیدا کرده است. سال ۱۳۹۵ آخرین سالی بود که استان فارس روزهای 
بارانی خوبی را بــه خود دید. پس با توجه به این موضوع تقاضا داریم 
هر چه زودتر بارورسازی ابرها را مخصوصاً در موج های سرد زمستانی 
شروع کنید تا استان فارس دوباره بوی نم باران و رنگ سفید برف را به 
خود ببیند که این هم برای محیط زیست مفید است و هم برای شادی 

مردم مخصوصا قشر کشاورز.
بارورســازی ابرها، حداکثر 2۰ درصد بــه میزان بارش یک 

منطقه اضافه می کند
جهت پیگیری این مطالبه با مدیرکل ســازمان هواشناســی استان 
فارس گفتگو کردیم که وی اظهار داشت: بارورسازی ابرها در برخی از 
کشورهای غربی رایج است و به لحاظ علمی در خوشبینانه ترین حالت 
حداکثر ۲۰ درصد به میزان بارش یک منطقه اضافه می کند، به عنوان 
مثال اگر بارش در یک منطقه ۱۰۰ میلی لیتر باشــد، بارورسازی ابرها 

این میزان را به ۱۲۰ میلی لیتر افزایش می دهد.
مسعود حقیقت ادامه داد: برای بارورسازی ابرها، باید نوع ابر مطالعه 
و بررســی شــود که آیا ابر سرد است یا گرم; چرا که همه نوع ابری را 
نمی توان بارور ساخت و همچنین توپوگرافی و اقلیم منطقه نیز در نظر 

گرفته می شود.
وی بیان کرد: اما مهم تریــن موضوعی که در ابتدای کار باید به آن 
توجه کرد این است که باید ابر در وجود داشته باشد تا بارور شود، مثلًا 
در شــیراز حدود یک ماه اخیر ابر مناسبی وجود نداشته که بتوان به 

چنین شیوه هایی متوسل شد. 
تبعات زیست محیطی در کمین بارورسازی ابرها

مدیرکل هواشناســی فارس خاطرنشــان کرد: در فرایند بارورسازی 
ابرها، از یدید نقره یا یخ خشک)دی اکســید کربن منجمد(، و شــیوه 
شلیک به ابرها استفاده می شود که باید تبعات آن را نیز در نظر گرفت 

چرا که این فرایند تبعات زیست محیطی دارد.
حقیقت گفت: متولی این امر سازمان آب منطقه ای و در سطح کشور 
وزارت نیرو اســت و البتــه این کار مقرون به صرفه نیســت و تبعات 
منفی هم که دارد، بنابراین باید به جای این کار به ســمت روش های 

صرفه جویی برویم.
وی اظهار داشــت: از آنجا که کشور ما با سیستم هایی نظیر قنات و 
مقابله با خشکسالی آشنا است، می توان به سمت بهینه سازی مصرف 

آب رفت.
حقیقت تصریح کرد: امســال نسبت به سال زراعی گذشته، بیش از 
۵۰ درصد با کاهش بارندگی مواجه بودیم در حالی که مدل منطقه ای 
و مدل جهانی سال پربارشی پیش بینی کرده بود اما وضعیت بر اساس 
پیش بینی ها جلو نرفت و بارندگی مناسبی نداشتیم، در چنین شرایطی 

حتی بارندگی زمستان نیز نمی تواند جبران مافات کند.
وی خاطرنشــان کرد: البته بیشتر استان ها همین شرایط را داشتند 

غیر از مناطق خزری که شرایط اقلیمی آنها کاملا متفاوت است.
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رئیس ســتاد انتخابات فارس گفت: بیشــترین میــزان تایید صلاحیت 
کاندیداهای انتخابات مجلس شــورای اســلامی در حوزه انتخابیه شیراز و 
زرقــان با ۲۳۳ نفر و کمترین میــزان تائید صلاحیت در دو حوزه انتخابیه 
اقلید و جهرم و خفر با ۲۳ نفر صورت گرفته است که به این ترتیب به ازای 

هر کرسی، ۳۷ نفر در استان فارس رقابت خواهند کرد.
به گزارش تریبون امروز، اســماعیل قزل سفلی در خصوص آمار بررسی 
صلاحیــت  صــورت گرفته در حوزه هــای انتخابیه اســتان در این مرحله 
اظهارکرد: در حوزه انتخابیه آباده، بوانات، خرم بید و سرچهان ۳۹ نفر تایید، 
۲۰ نفر عدم تایید و ۱۲ نفر صلاحیتشان احراز نشد؛ در حوزه انتخابیه اقلید 

۲۳ نفر تائید ، ۱۴ نفر عدم تائید و سه نفر صلاحیتشان احراز نشد.
وی ادامه داد: در حوزه انتخابیه جهرم و خفر ۲۳ نفر تایید، ۱۴ نفر عدم 
تائید و ۷ نفر صلاحیتشان احراز نشد؛ در حوزه انتخابیه داراب و زرین دشت 
۲۸ نفر تائید ، ۱۰ نفر عدم تائید و ۳ نفر صلاحیتشان احراز نشد؛ در حوزه 
انتخابیه سروســتان، خرامه و کوار ۳۵ نفر تائید ۲۰ نفر عدم تائید و ۲ نفر 
صلاحیتشان احراز نشــد و در حوزه انتخابیه سپیدان و بیضا ۳6 نفر تائید 

۳۲ نفر عدم تائید و ۵ نفر صلاحیتشان احراز نشد.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری فارس افزود: در حوزه 
انتخابیه شــیراز و زرقــان ۲۳۳ نفر تائید، ۱۸۹ نفر عــدم تائید و ۲۴ نفر 
صلاحیتشــان احراز نشــد؛ در حوزه انتخابیه فســا ۴۰ نفر تائید ، ۲۰ نفر 
عدم تائید و چهار نفر صلاحیتشان احراز نشد؛ در حوزه انتخابیه فیروزآباد، 
فراشــبند و قیر و کارزین ۳۰ نفــر تائید، ۲۹ نفر عــدم تائید و چهار نفر 
صلاحیتشان احراز نشد؛ در حوزه انتخابیه لارستان ، خنج ، اوز و جویم ۲۵ 
نفر تائید و هفت نفر صلاحیتشــان احراز نشد و در حوزه انتخابیه لامرد و 

مهر ۳۱ نفر تائید و ۲۱ نفر صلاحیتشان احراز نشد.
اسماعیل قزل سفلی با بیان این که در حوزه انتخابیه مرودشت ، ارسنجان 
و پاســارگاد ۳۹ نفر تائید، ۲۳ نفر عدم تائید و هفت نفر صلاحیتشان احراز 
نشــد، گفت: در حوزه انتخابیه ممسنی و رستم ۲۷ نفر تائید، ۲۳ نفر عدم 

تایید و چهار نفر صلاحیتشان احراز نشد.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری فارس با بیان اینکه 
فرایند بررســی صلاحیت داوطلبان دوازدهمین دوره مجلس شــورای 

اسلامی از ســوی هیأت نظارت استان تمام شده است، گفت: صلاحیت 
66۸ نفــر از داوطلبان تائید و صلاحیت ۴۷۰ نفر مورد تائید قرار نگرفته 

اســت؛ صلاحیت ۸۷ نفر احراز نشده و ۲۷۰ نفر نیز دارای شرایط ثبت 
نام نبوده یا انصراف داده  اند

رئیس ستاد انتخابات استان فارس خبر داد:

نتایج بررسی صلاحیت ها در ۱۵ حوزه انتخابیه استان فارس  فرمانده سپاه شهرستان مُهر :

شهادت بانوی استان فارسی در حادثه 
تروریستی کرمان 

فرمانده سپاه شهرستان مُهر از شهادت بانوی اهل شهرستان مهر استان 
فارس، یکشــنبه ۱۷ دیماه که در حمله تروریســتی گلزار شهدای کرمان 

مجروح شده بوده ، خبرداد.
به گزارش تریبون امروز، ســرهنگ پاسدار علی گله داریان یکشنبه به ایرنا 
گفت: در حادثه تروریستی گلزار شهدای کرمان ۲ نفر از بانوان ساکن شهرستان 

مهر مجروح می شوند که به بیمارستان شهید باهنر کرمان متتقل شده اند.
وی ادامه داد: یکی از این خواهران بسیجی از بیمارستان مرخص شده و نفر 
دوم به نام خواهر بســیجی ســیده صغری حسینی فرد فرزند سید احمد اهل 
و ساکن روســتای دارالمیزان بخش اسیر شهرســتان مهر پس از ۲ بار عمل 
جراحی صبح امروز یکشنبه ۱۷ دی ۱۴۰۲ در بیمارستان شهید باهنر کرمان 

به جمع شهیدان این حادثه پیوست .
فرمانده سپاه ناحیه شهرســتان مهر در پایان افزود: تاریخ تشییع پیکر این 

شهیده متعاقباً به اطلاع مردم خواهد رسید.
ســاعت ۱۴:۴۵ دقیقه عصر روز )چهارشنبه( در یک عملیات تروریستی در 
گلزار شــهدای کرمان و مســیر زائران سردار سلیمانی، ۲ انفجار رخ داد که به 

دنبال آن، ۸۴ نفر شهید و ۲۸۴ نفر نیز مجروح شدند.

مدیرکل آموزش و پرورش فارس:

هدف تعلیم و تربیت اجرای ساحت های 
شش گانه تربیتی است

مدیــرکل آمــوزش و پرورش فارس هــدف تعلیم و تربیــت را اجرای 
ساحت های شش گانه تربیتی مدنظر در سند تحول بنیادین عنوان کرد.

به گزارش تریبون امروز، محمدخلیل عسکری در راستای تحقق اجرای 
ســندتحول بنیادین آموزش و پــرورش با حضور در دبســتان مصطفی 
خمینی ناحیه ۴ شــیراز از نمایشگاه ســاحت های شش گانه تربیتی سند 
تحــول بنیادین آموزش و پرورش و طــرح بوم در یک روز بدون کیف در 

این دبستان بازدید کرد.
مدیــرکل آموزش و پرورش فارس در ایــن بازدید گفت: هدف تعلیم و 
تربیت، اجرای ساحت های شش گانه تربیتی مدنظر در سند تحول بنیادین 

آموزش و پرورش است.
به گزارش ایسنا، در این نمایشگاه غرفه های از جمله اجتماعی، سیاسی، 
اعتقــادی، عبادی و اخلاقی، زیبایی شناســی و هنری، علمــی فناورانه، 
اقتصادی حرفه ای و ساحت زیستی بدنی برپا شده است. همچنین علاوه 
بر ساحت های شش گانه سند تحویل بنیادین، نمایشگاهی با موضوع طرح 
بوم نیز در این مدرسه برپا شده بود و دانش آموزان آثار خود را با موضوعات 

مختلف در معرض نمایش قرار داده بودند.

کشف قریب ۱۰ هزار بسته نوار تست قندخون 
احتکار شده در شیراز

مدیر نظارت و ارزیابی تجهیزات پزشــکی معاونت غذا  دارو دانشــگاه علوم 
پزشــکی و خدمات بهداشتی درمانی شیراز، از کشف قریب ۱۰ هزار بسته نوار 

تست قندخون احتکار شده در شیراز خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، محمدامین کشــاورز اظهار داشت: در بازرسی های 
انجام شــده در سطح عرضه تجهیزات و ملزومات پزشکی در شیراز، حدود ۱۰ 
هزار بســته نوار تست قندخون احتکار شــده که خارج از زنجیره مجاز تامین 
شــده و با قیمت چند برابری به فروش می رســیده است، توسط کارشناسان 

تجهیزات پزشکی معاونت غذا و دارو دانشگاه کشف شد.
وی بــا بیان اینکه تمامی کالاهای احتکار شــده در این بازرســی توقیف و 
متخلفان نیز به مراجع قضایی ارجاع داده شــدند، ادامه داد: از آنجایی که نوار 
تست قندخون احتکار شده، جزو کالاهای مشمول ارز یارانه دولتی است، باید 
با قیمت مصوب دولتی مندرج در ســایت imed.ir به فروش برســند و این 
موضوع، اهمیت دوچندان استعلام قیمت مصوب تجهیزات و ملزومات پزشکی 

مصرفی در این سایت را نشان می دهد.
کشاورز از شــهروندان خواست تا برای استعلام قیمت تجهیزات و ملزومات 
پزشــکی، به ســایت imed.ir مراجعه کنند و نیز لوازم مورد نیاز خود را به 
صورت آنلاینو  یا حضوری، از داروخانه ها و کالای پزشکی های دارای مجوز در 

سایت imed.ir، تهیه کنند.
مدیر نظارت و ارزیابی تجهیزات پزشــکی معاونت غذا دارو دانشگاه علوم 
پزشکی شیراز توصیه کرد: شهروندان در صورت مشاهده هرگونه تخلف در 
حوزه تجهیزات پزشــکی، موضوع را به ســامانه ۱۹۰ رسیدگی به شکایات 

وزارت بهداشت اطلاع دهند.

رویداد توانمندسازی شبکه بانوان تمدن ساز در 
شیراز برگزار شد

رویداد توانمندســازی شبکه بانوان تمدن ساز با حضور بانوان فعالِ 
حوزه های فرهنگی، اجتماعی و دینی در شیراز برگزار شد.

به گزارش تریبون امروز، رویداد توانمندسازی شبکه بانوان تمدن ساز 
با حضور جمعی از بانوان فعال فرهنگی اجتماعی به مناسبت ولادت 
حضرت فاطمه زهرا )س( به همت اداره کل تبلیغات اسلامی استان 
فارس، در سالن همایش های ساختمان مرکزی دانشگاه علوم پزشکی 

شیراز برگزار شد.
مســؤول امور بانوان اداره کل ســازمان تبلیغات اســلامی استان 
فارس هدف این رویداد را تشــکیل شبکه ای منسجم از بانوان فعال 
در حوزه های فرهنگی، اجتماعی و دینی بر شــمرد و گفت: با توجه 
به اینکه دشــمنان ایران اسلامی بانوان را مهمترین هدف خود قرار 

داده اند نیازمند انسجام بیشتر فعالان و کنشگران زن هستیم.
حوریــه امیری افزود: بانوان در طول تاریــخ به ویژه پس از ظهور 
اســلام جایگاهی ممتاز داشته و منشــأ اثر بوده و تحولات زیادی را 
رقــم زدند و پس از انقلاب نیز با توجه به جایگاه ویژه ای که به لطف 

امامین انقلاب به بانوان اختصاص یافت این رسالت پررنگ تر شد.
جانشــین فرمانده سپاه فجر فارس در امور اقشار نیز با بیان اینکه 
تمام تلاش دشــمن برای ضربه زدن به ما معطوف به نابودی مقام و 
منزلت زنان شده خواستار حضور بیشتر زنان در عرصه های گوناگون 

به ویژه تبیین مبانی انقلابی و معارف دینی و فرهنگی شد.
سرهنگ امیر جاهدی گفت: در برهه ای از زمان به سر می بریم که 

به شدت برای ساختن ایران قوی نیازمند زنان تمدن ساز هستیم.

فرماندار استهبان مطرح کرد :

مبارزه با مواد مخدر نیازمند 

بسترهای مناسب فرهنگی و 

اجتماعی است

فرماندار اســتهبان در جلسه شــورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر 
اســتهبان: مبارزه با مواد مخدر نیازمند بســترهای مناسب فرهنگی و 
اجتماعی اســت و تبیین پیامد های مخــرب آن در کاهش آمار اعتیاد 

موثر است
به گزارش تریبون امروز، یوسف کارگر بر ضرورت مشارکت اجتماعی 
و احساس مسئولیت جمعی در زمینه مبارزه با مواد مخدر و پیشگیری 
از آســیب های آن تأکید کرد و گفت:  خطرات مواد مخدر و اعتیاد در 
ابعاد فردی و اجتماعی، شــغلی و خانوادگی با توسعه اقدامات فرهنگی، 
آموزش همگانی، اطلاع رسانی هدفمند و جامع و بهره مندی از ظرفیت 
رســانه ای به خصوص در سخنرانی ها و مجالس های مختلف مذهبی 

توسط مبلغین،  قابل کنترل، پیشگیری و مهار است.
وی آگاه ســازی جامعه از خطــرات و مضرات موادمخــدر  را بهترین راه 
پیشگیری از اعتیاد دانست و گفت: در بحث فرهنگ سازی و آموزش  مقابله 
با معضل شــوم اعتیاد باید از همه  به ویژه گروه هــای مرجع، ائمه جمعه و 

جماعات، سازمان تبلیغات، تشکل ها و سازمان های مردم نهاد استفاده کرد.
در ادامه استوار رئیس دادگستری استهبان در این جلسه بیان داشت: 

ای کاش همه ما مستقیم با خانوادهایی که درگیر اعتیاد هستند مواجه 
شویم که خیلی بهتر می توان آنها را درک کرد و هر اداره ای قسمتی از 

کار حوزه مبارزه با مواد مخدر را به عهده بگیرد.
وی با بیان اینکه روزانه با پرونده هایی ناشــی از اعتیاد مواجه هستیم 
افزود: از بهزیستی و شــبکه بهداشت دعوت می کنیم پرونده هایی که 
ناشــی از اعتیاد است را شناسایی، و به این مساله ورود کنند که نجات 

یک نفر نجات خانواده است.
سپس خلیلی دادستان استهبان ابراز کرد: یکی از مشکلات اساسی 
شهرســتان نداشتن کمپ ترک اعتیاد است که باید هر چه سریع تر 

نســبت به راه اندازی آن اقدام شود و نیز ضروریست مدیران ادارات 
و اعضای شــورای مبارزه با مواد مخدر نسبت به حوزه مواد مخدر و 
آســیب های آن ورود کنند که ترک این فعل برابر با برخورد قانونی 

با مدیران خواهدبود.
در ادامه رؤسای ادارات به بیان دیدگاه ها و نقطه نظرات پرداختند .

در پایان فرماندار استهبان  با لوح سپاس به علی مستفیضی نویسنده 
و کارگردان که به نمایندگی از گروه هنری تئاتر این شهرســتان حضور 
یافته بود، به خاطر برگزاری و اجرای تئاتر در زمینه آسیب های اعتیاد 

در بخش مرکزی و شهرستان تجلیل نمود.

نشست فرماندار:

آمادگی برای پروژه تعریض 

پل ورودی شهر زرقان 

آمادگی صنایع برای مشارکت در پروژه تعریض پل ورودی شهر 
زرقان خبر داد.

به گزارش تریبون امروز، مهدی شکرپور در جلسه ای با حضور جمعی 

از صنایــع شهرســتان گفت: یکی از مطالبات مردم و نیاز شــهر زرقان 
تعریض پل ورودی این شــهر اســت که با توجه به افزایش جمعیت و 
ترافیک که باعث کندی عبور و مرور شــده اســت میطلبد با مشارکت 

صنایع این مشکل برطرف شود.
به گزارش تریبون امروز ؛ مهدی شکرپور در جلسه ای با حضور جمعی 
از صنایع شهرســتان گفت: یکی از مطالبات مردم و نیاز  شــهر زرقان 
تعریض پل ورودی این شــهر اســت که با توجه به افزایش جمعیت و 
ترافیک که باعث کندی عبور و مرور شــده اســت میطلبد با مشارکت 

صنایع این مشکل برطرف شود.
فرماندار در ادامه گفت: در مبحث مسئولیت های اجتماعی صنایع باید 

مثل همیشه پای کار و کمک حال مردم و همچنین در حل مشکلات 
پیش قدم باشند.

فرماندار همچنین افزود:مســئولیت اجتماعی حقی اســت که مردم 
شهرستان بر گردن صنایع دارند و آنها موظف هستند بسترهای رفاهی، 
آموزشــی و تفریحی و در یک جمله زمینه زیست آبرومندانه و بی خطر 

را برای مردم  فراهم کنند.
شــکرپور در پایان نیز این نوید را به مردم شهر زرقان داد که صنایع 
شهرســتان برای مشارکت در این پروژه اعلام آمادگی کردند و از محل 
مســئولیت اجتماعی همچون گذشته به ارتقا امکانات شهرستان کمک 

خواهند کرد.

رییس هیات مدیره انجمن 

صنایع پوشاک ایران: 

جلوی واردات قاچاق پوشاک 

گرفته شود

رییس هیات مدیره انجمن صنایع پوشــاک ایران با تاکید 
بر اینکــه باید جلوی قاچاق پوشــاک گرفته شــود، گفت: 
پوشــاک از مبادی غیررسمی وارد کشور می شود که بدون 

کیفیت و استاندارد است.
به گزارش تریبون امروز، »ســومبات هاکوپیان« در جمع 
خبرنگاران با انتقاد از ورود پوشــاک قاچاق به کشور اظهار 
داشــت: اطلاعات و آمار دقیقی از واردات پوشاک به کشور 
نداریم ولی طبق اعلام های رســمی حدود سه میلیارد دلار 

قاچاق پوشاک داریم.
وی افزود: پوشــاک چون از مبادی غیررســمی به صورت 
ارزان قیمــت و کیلویی وارد می شــود بدون کیفیت و قابل 

مقایسه با برندهای داخلی نیست.
رییــس هیات مدیره انجمن صنایع پوشــاک ایران با بیان 

اینکــه برندهای ایرانی قــادر به رقابت بــا کالاهای جهانی 
هستند، گفت: این پوشــاک ها از لحاظ کیفیت و تنوع نیاز 

۹۰ میلیونی کشور را تامین می کند.
وی تاکید کرد: امروز صنعت پوشاک توانایی برندسازی دارد 
و پاسخ گوی نیاز کشور را دارد و حتی قابل صادرات را دارد.

هاکوپیان با بیان اینکه برداشتن ممنوعیت وارد تاثیری در 
از بین رفتن قاچاق پوشــاک ندارد، گفت: زمانی که واردات 
پوشــاک آزاد بود 6۰ میلیون دلار ســهم واردات از مبادی 

رســمی بود و 6 میلیارد دلار از طریق قاچاق وارد می شد.
وی عنوان کرد: واردات منجر به تعطیلی واحدهای کوچک 
می شود ولی ما انجمن در کنار فعالان اقتصادی این صنعت 

قرار داریم  و اجازه تعطیلی به هیچ واحدی نمی دهیم.
بــه گفتــه هاکوپیان، هر برنــدی دارای مشــتری خاص 
خود اســت با این حــال باید جلــوی واردات قاچاق به نفع 

تولیدکنندگان داخلی گرفته شود.
وی بــا بیان اینکه صادرات پوشــاک ایران نزدیک به صفر 
اســت گفت: در ۲ دهه اخیر به خاطر مشکلات گردش مالی 

امکان صادرات پوشاک فراهم نشده است.
رییس هیــات مدیره انجمن صنایع پوشــاک ایران خاطر 
نشان کرد: در صنعت پوشاک حدود ۵۰۰ هزار نفر به صورت 
مستقیم مشغول به کار هســتند که با اشتغال غیر مستقیم 

جمعیت ۲.۵ میلیون نفری را شامل می شود.
12۰ تولید کننده قوی در صنعت پوشــاک 

فعال هستند
رییس هیات مدیره شــرکت تعاونی تامین نیازهای صنعت 
پوشاک ایرانیان نیز در این نشست گفت: ۱۲۰ تولید کننده 
قوی در صنعت پوشاک فعال هستند که برندهای معروف و 

با کیفیتی را ثبت کرده اند.
رحیم چگنی افزود: واردات قاچاق پوشاک آرام آرام منجر 
به تعطیلی کارگاه های کوچک می شــود این نوع واردات به 

دنبال تضعیف تولید داخلی است.
وی با بیان اینکه پوشاکی که از کشورهای دیگر به صورت 
کیلویی و قاچاق وارد ایران می شود از نظر محیط زیستی و 
اســتاندارد قابل پذیرش نیستند، ادامه داد: به صورت عمده 
کالاهایی در این صنعت وارد کشــور می شــود که از لحاظ 
کیفیت غیر اســتاندارد هستند و چون از مبادی غیر رسمی 
وارد می شوند مالیات و تعرفه های دیگر را شامل نمی شوند 

از این رو ارزان هستند.
چگنی تاکید کرد: صنعتگران و تولیدگران نیازمند حمایت 
هــای مردمی در خرید پوشــاک ایرانی هســتند کالاهایی 
باکیفیت، با قیمت مناســب و تنوع در برندهای مختلف در 

داخل کشورمان عرضه می شود.


